

### နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့်နှင့် ဇနီး ဒေါ်ချိုချို

#### (၇၃)နှစ်မြောက် ရှမ်းပြည်နယ်နေ အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်



နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့် (၇၃)နှစ်မြောက် ရှမ်းပြည်နယ်နေအခမ်းအနားတွင် နှုတ်ခွန်းဆက်အမှာစကား ပြောကြားစဉ်။

တောင်ကြီး ဖေဖော်ဝါရီ ၇  
(၇၃)နှစ်မြောက် ရှမ်းပြည်နယ်နေအခမ်းအနားကို ယနေ့ နံနက် ၈ နာရီခွဲတွင် တောင်ကြီးမြို့ရှိ အဝေရာမီးပုံးပျံကွင်း ဌာနကွင်းပရာ နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့်နှင့် ဇနီး ဒေါ်ချိုချို တို့ တက်ရောက်ချီးမြှင့်သည်။  
အခမ်းအနားသို့ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများဖြစ်ကြ သည့် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ရဲအောင်၊ ဒေါက်တာအောင်သူ၊

ဦးအုန်းဝင်း၊ ဦးဝင်းခိုင်၊ ဦးအုန်းမောင်၊ ရှမ်းပြည်နယ် ဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာလင်းထွဋ်၊ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးစိုင်းလုံးဆိုင်၊ ပြည်နယ်တရားလွှတ်တော် တရားသူကြီး ချုပ် ဦးကြွယ်ကြွယ်၊ အရှေ့ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူး ဗိုလ်ချုပ်လင်းအောင်၊ ပြည်နယ်ဥပဒေချုပ်၊ ပြည်နယ်စာရင်း စစ်ချုပ်၊ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၊ ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ် ခွင့်ရတိုင်း/ ဒေသ စာမျက်နှာ ၄ ကော်လံ ၁ သို့ »

### နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်

#### မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ဗီယက်နမ်သံအမတ်ကြီး မစ္စတာ လီကွတ်ဝံသွမ်အား လက်ခံတွေ့ဆုံ



နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ဗီယက်နမ်သံအမတ်ကြီး မစ္စတာ လီကွတ်ဝံသွမ်အား လက်ခံတွေ့ဆုံစဉ်။

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၇  
နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်သည် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ဗီယက်နမ်သံအမတ်ကြီး မစ္စတာ လီကွတ်ဝံသွမ်အား ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီ ၄၅ မိနစ်တွင် နေပြည်တော်ရှိ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန၌ လက်ခံတွေ့ဆုံသည်။  
ဆွေးနွေး  
တွေ့ဆုံစဉ် မြန်မာ-ဗီယက်နမ် နှစ်နိုင်ငံအကြား ရှိရင်းစွဲချစ်ကြည်ရင်းနှီးမှုနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုတိုးမြှင့်ရေး၊ ဒေသတွင်းနှင့် နိုင်ငံတကာမျက်နှာစာတွင် အထူးသဖြင့် အာဆီယံနှင့် ကုလသမဂ္ဂတို့တွင် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုတိုးမြှင့် ရေး ကိစ္စရပ်များကို ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။  
သတင်းစဉ်



စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ၏ လူမှုအကျိုးပြုလုပ်ငန်း အကောင်အထည်ဖော်ရာတွင် ပွင့်လင်းမြင်သာစွာ ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် တိုက်တွန်းကြောင်းအဆို လက်ခံဆွေးနွေးရန် ဆုံးဖြတ်  
ပြည်သူ့လွှတ်တော် စာမျက်နှာ » ၈

မိုဘိုင်းဆက်သွယ်ရေးလုပ်ငန်းကဏ္ဍနှင့်ပတ်သက်၍ ညွှန်ကြားချက်များကိုလိုက်နာဆောင်ရွက်ခြင်းမရှိပါက အရေးယူဆောင်ရွက်သွားမည်  
အမျိုးသားလွှတ်တော် စာမျက်နှာ » ၉

စေတနာဆေး မေတ္တာဆေး သစ္စာဆေး ...  
ထွန်းရွှေဝါ တိုင်းရင်းဆေးက ဆေးစွမ်းထက်ပါသည်။

# မြန်မာ့

## ဒီမိုကရေစီ၏ အခြေခံအခွင့်အရေး

“တိုင်းရင်းသားပြည်သူများအပေါ် ခွဲခြားဆက်ဆံခြင်းမရှိဘဲ ဘက်လိုက်မှု ကင်းပြီး ဥပဒေနှင့်အညီ တရားမျှတသော စီမံဆောင်ရွက်မှု၊ စီမံခန့်ခွဲမှုမျိုး ကို လုပ်ဆောင်ကြရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ယင်းမှာ ဒီမိုကရေစီ၏ အခြေခံအခွင့်အရေးဖြစ်ပါကြောင်း” ဖေဖော်ဝါရီ ၇ ရက်နေ့က တောင်ကြီးမြို့ ရှမ်းပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့ရုံးတွင် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ဝင်များ၊ လွှတ်တော်ကိုယ်စား လှယ်များ၊ ပြည်နယ်၊ ခရိုင်၊ မြို့နယ်အဆင့် ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများ၊ မြို့မိ မြို့ဖများနှင့်တွေ့ဆုံပွဲ၌ နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့်က ပြောကြားခဲ့သည်။

နိုင်ငံတော်သမ္မတသည် အုပ်ချုပ်ရေး၊ ဥပဒေပြုရေး၊ တရားစီရင်ရေး မဏ္ဍိုင်ကြီး (၃) ရပ်တွင် တာဝန်ထမ်းဆောင်နေကြသည့် သက်ဆိုင်ရာအဖွဲ့ အစည်းအသီးသီးမှ တာဝန်ရှိသူများအား နိုင်ငံတော်၏မူဝါဒအား တိတိကျကျ မှန်မှန်ကန်ကန် အကောင်အထည်ဖော်ပေးနိုင်စေရန်၊ တိုင်းရင်းသား ပြည်သူများ၏ အခက်အခဲများကို ဦးစားပေးဖြေရှင်းဆောင်ရွက်ပေးနိုင်စေ ရန် ယင်းသို့အသိပေးပြောကြားခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

အမျိုးသားခေါင်းဆောင်ကြီးများ၊ တိုင်းရင်းသားခေါင်းဆောင်ကြီး များနှင့် တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်ရပ်လုံးသည် စည်းလုံးညီညွတ်မှုကို အခိုင် အမာစိုက်ထူ၍ တောင်တန်း၊ မြေပြန့်မခွဲခြားဘဲ ဒီမိုကရေစီအခွင့်အရေးများ ရရှိစေရန် ပင်လုံစာချုပ်ကိုချုပ်ဆိုခဲ့သည်။ ထိုအခွင့်အရေးမျှော်လင့်ချက်များ နှင့် တိုင်းရင်းသားသွေးစည်းညီညွတ်မှုကို ပြသနိုင်ခဲ့သဖြင့် တရားမျှတခြင်း၊ လွတ်လပ်ခြင်း၊ ညီမျှခြင်းတည်းဟူသော သန့်ရှင်းစိုက်ထူကာ လွတ်လပ် ရေးကို အရယူနိုင်ခဲ့သည်။

ကျွန်ုပ်တို့သည် တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်မှုကို ခိုင်မာအောင် တည်ဆောက်ရာ၌ လွတ်လပ်ရေးကိုထိန်းသိမ်းကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရာ၌ လွတ်လပ်ရေး၏ အနှစ်သာရများဖြစ်သော လွတ်လပ်ခြင်း၊ တရားမျှတခြင်း၊ ညီမျှခြင်း စသည်တို့ပါဝင်သည့် ဒီမိုကရေစီစနစ်ကို ဖော်ဆောင်ကြရမည် ဖြစ်သည်။ နိုင်ငံတော်အစိုးရအနေဖြင့် ဒီမိုကရေစီနိုင်ငံတော်ကို တည်ဆောက် မည်ဟု မူဝါဒများချမှတ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။ တိုင်းရင်းသားပြည်သူ အားလုံး အခွင့်အရေးတန်းတူညီမျှရရှိစေမည့် ဒီမိုကရေစီဖက်ဒရယ် ပြည်ထောင်စုနိုင်ငံတော်တည်ဆောက်မည်ဟုလည်း သန့်ရှင်းစိုက်ထူထားသည်။

ဒီမိုကရေစီနိုင်ငံတော်တည်ဆောက်နိုင်မည့် ပြည်ထောင်စုဖွား တိုင်းရင်း သားပြည်သူအားလုံး တန်းတူညီမျှသည့်အခွင့်အရေးများ ရရှိကြမည်ဖြစ် သည်။ ဒီမိုကရေစီအခွင့်အရေးရှိမှ လူ့အခွင့်အရေးခံစားခွင့်များရရှိမည်ဖြစ်ပြီး တရားဥပဒေစိုးမိုးမှုမရှိမည်ဖြစ်သည်။ အကယ်၍ လူ့အခွင့်အရေးချိုးဖောက် ခံရလျှင် ဒီမိုကရေစီအခွင့်အရေးများ ဆုံးရှုံးမည်ဖြစ်ပြီး တရားဥပဒေစိုးမိုးမှု ကင်းမဲ့လာမည်ဖြစ်သည်။ တစ်နည်းဆိုလျှင် တရားဥပဒေစိုးမိုးမှုမရှိပါက လူ့အခွင့်အရေးချိုးဖောက်ခံရမည်ဖြစ်ပြီး ဒီမိုကရေစီအခွင့်အရေးများလည်း ဆိတ်သုဉ်းသွားမည်ဖြစ်သည်။ ယင်းအချက် သုံးချက်သည် အပြန်အလှန် ချိတ်ဆက်နေသဖြင့် နိုင်ငံတော်သမ္မတက မဏ္ဍိုင်ကြီး (၃) ရပ်တွင် တာဝန် ထမ်းဆောင်နေကြသူများအား ယင်းအချက်များကို အထူးဂရုစိုက်ရန် အသိ ပေးခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

တိုင်းရင်းသားပြည်သူများ၏ ရည်မှန်းချက်ပန်းတိုင်ဖြစ်သည့် ဒီမိုကရေစီ နိုင်ငံ၊ ဒီမိုကရေစီဖက်ဒရယ်ပြည်ထောင်စုကို တည်ဆောက်ရာတွင် မဏ္ဍိုင် ကြီး (၃) ရပ်တွင် ပါဝင်ထမ်းဆောင်နေကြသူများအနေဖြင့် တိုင်းပြည်ပြုပြင် ပြောင်းလဲရေးလုပ်ငန်းများအား မည်မျှပြုပြင်ပြောင်းလဲလုပ်ကိုင်နိုင်ကြ သည်ကို ပြန်လည်ဆန်းစစ်သုံးသပ်ရန်လိုအပ်သည်။ တာဝန်ထမ်းဆောင်ရာ တွင် တရားမျှတမှုရှိအောင် ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်မှု၊ တရားမျှတသည့် လူ့အဖွဲ့ အစည်းကို တည်ဆောက်နိုင်မှု ဒီမိုကရေစီတည်တံ့ခိုင်မြဲမည်ဖြစ်သည်။ ဒီမိုကရေစီ တည်တံ့ခိုင်မြဲအားကောင်းခိုင်မာမှု တိုင်းရင်းသားပြည်သူအားလုံး မျှော်လင့်သည့် ဒီမိုကရေစီဖက်ဒရယ်ပြည်ထောင်စုကို တည်ဆောက် နိုင်မည်ဖြစ်သည်။

သို့ဖြစ်ရာ တိုင်းရင်းသားပြည်သူထုတစ်ရပ်လုံး၏ မျှော်လင့်ချက် ဖြစ်သော ဒီမိုကရေစီအခြေခံအခွင့်အရေးများ အပြည့်အဝရှိသည့် ဖက်ဒရယ် ပြည်ထောင်စုကြီးကို တည်ဆောက်နိုင်ရန် ခိုင်မာသည့်ယုံကြည်ချက်၊ ခံယူ ချက်များ ထားရှိကြမည်ဆိုလျှင် ငြိမ်းချမ်းရေးရရှိမည်ဖြစ်ပြီး ငြိမ်းချမ်းရေး ရရှိလျှင် ပြည်ထောင်စုကြီးတစ်ခုလုံး ဖွံ့ဖြိုးအောင်၊ ခေတ်မီတိုးတက်အောင် ဆောင်ရွက်နိုင်မည်ဖြစ်၍ အားလုံးတက်ညီလက်ညီ စည်းစည်းလုံးလုံး ညီညီ ညွတ်ညွတ် ဝိုင်းဝန်းလက်တွဲဆောင်ရွက်သွားကြပါရန် တိုက်တွန်းအပ် ပါသည်။ ။

## ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် (၇၃)နှစ်မြောက် ပြည်ထောင်စုနေ့ အမျိုးသားရေးဦးတည်ချက်များ

- (၁) ပြည်ထောင်စုမပြိုကွဲရေး၊ တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်မှုမပြိုကွဲရေး၊ အချုပ်အခြာအာဏာ တည်တံ့ခိုင်မြဲရေးတို့အတွက် တိုင်းရင်းသားအားလုံး ထိန်းသိမ်းကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေး။
- (၂) ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်များကို ပြည်ထောင်စုစိတ်ဓာတ်အရင်းခံ၍ အောင်မြင်သည်အထိ ဆက်လက်အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ရေး။
- (၃) တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး၊ မှန်ကန်သည့်တရားစီရင်ရေးနှင့် နိုင်ငံသားများ ဘေးကင်းလုံခြုံရေးတို့အတွက် တိုင်းရင်းသားအားလုံး၏စုပေါင်း အင်အားဖြင့် ဝိုင်းဝန်းကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ရေး။
- (၄) မူးယစ်ဆေးဝါးအန္တရာယ်ကို အမျိုးသားရေးတာဝန်အဖြစ် ကြိုတင်တားဆီးကာကွယ်ခြင်းဖြင့် ပြည်သူများ၏ လူမှုအဆင့်အတန်း တိုးတက်မြှင့်မားစေရေး။
- (၅) စစ်မှန်သော ဒီမိုကရေစီဖက်ဒရယ်ပြည်ထောင်စုနှင့် ကိုက်ညီသည့် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေပေါ်ပေါက်ရေး။

## ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးတီခွန်မြတ် ကနေဒါသံအမတ်ကြီး မစ္စတာ ဖရန့်ဆွာလက်ဖရက်နီးရဲခဲအား လက်ခံတွေ့ဆုံ



နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၇  
ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးတီခွန်မြတ်သည် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ကနေဒါနိုင်ငံသံအမတ်ကြီး မစ္စတာဖရန့်ဆွာလက်ဖရက်နီးရဲခဲအား ယနေ့ မွန်းလွဲ ၃ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ လွှတ်တော် အဆောက်အအုံ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဆောင် ညွှန်ဆွာလက်ဖရက်နီးရဲခဲအား ဆွေးနွေး တွေ့ဆုံစဉ် နှစ်နိုင်ငံလွှတ်တော်အချင်းချင်း ချစ်ကြည်ရင်းနှီးမှုနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု ပိုမို မြှင့်တင်ရေး၊ လွှတ်တော်တွင် အမျိုးသမီးများ၏ အခန်းကဏ္ဍ မြှင့်တင်ရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များတွင် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး၊ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် များ အရည်အသွေးမြှင့်တင်ရေးနှင့် ဒီမိုကရေစီ ဖက်ဒရယ်စနစ်ဆိုင်ရာ အတွေ့အကြုံများအား ရင်းနှီးပွင့်လင်းစွာ အမြင်ချင်းဖလှယ် ဆွေးနွေးကြ သည်။ သတင်းစဉ်

## ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်းဈေးကွက် (၇-၂-၂၀၂၀)

ကုမ္ပဏီအမည်	အစွင့်ဈေး (ကျပ်)	အပိတ်ဈေး (ကျပ်)	ရှယ်ယာ စောင်ရေ	ရှယ်ယာတန်ဖိုး (ကျပ်)
FMI	၁၁,၅၀၀	၁၁,၅၀၀	၂,၇၄၈	၃၁,၆၀၂,၀၀၀
MTSH	၄,၀၀၀	၄,၀၀၀	၃,၈၈၅	၁၅,၅၄၀,၀၀၀

## ရွှေဈေး၊ စက်သုံးဆီဈေးနှင့် နိုင်ငံခြားငွေလဲလှယ်နှုန်း

ရန်ကုန် (ရွှေဈေး)	မန္တလေး (ရွှေဈေး)	ရန်ကုန် (စက်သုံးဆီ)	မန္တလေး (စက်သုံးဆီ)
၁၂၁၈၀၀	၁၂၁၈၀၀	၈၂၀/၈၇၅ ကျပ်	၈၆၅/၈၉၀ ကျပ်
(က) ဒီဇယ်	တစ်လီတာ	၈၅၀/၉၀၀ ကျပ်	၉၁၀/၉၃၅ ကျပ်
(ခ) အောက်တိုန်း ၉၅	တစ်လီတာ	၇၃၀/၇၈၀ ကျပ်	၈၀၀/၈၁၅ ကျပ်
(ဂ) အောက်တိုန်း ၉၂	တစ်လီတာ	၈၃၀/၈၉၀ ကျပ်	၈၈၀/၉၀၅ ကျပ်
(ဃ) အဆင့်မြင့်ဒီဇယ်	တစ်လီတာ		

**MYANMAR Digital News**  
Presented by NPE  
www.mdn.gov.mm

စာတည်းများချုပ် - ဦးဝင်းရွှေ  
စာတည်းများ - ဦးဝင်းနိုင်  
စာတည်းများ - ဦးစန်းအောင်၊ ဦးအေဝမ်းစိုး၊ ဒေါ်ခင်ခင်သက်၊ ဒေါ်ယုဝါဝါ၊ ဒေါ်သီသီမင်း

သတင်းထောက်များ - ဦးမြင့်စိုး  
ဘာသာပြန်စာတည်းများ - ဦးဇော်ဝင်း၊ ဦးအောင်ကျော်ကျော်  
အကြီးတန်းသတင်းထောက်များ - ဦးဟိန်းထက်လင်း၊ ဦးနိုင်လင်းကြည်၊ ဒေါ်နေဇာဇာထွန်း၊ ဦးသက်ထွေး၊ ဦးကိုမင်း၊ ဒေါ်စန်းယုည

အယ်ဒီတာများ - ဦးအောင်ကျော်ဦး၊ ဦးအောင်ကျော်ဝင်း၊ ဦးသန်းတင်အောင်၊ ဒေါ်ခင်မိုးမိုးအောင်၊ ဒေါ်ခင်မျိုးနိုင်၊ ဒေါ်ခင်စုစုလှိုင်၊ ဦးအေးမင်းသူ၊ ဒေါ်မာမာစိုး

ဓာတ်ပုံသတင်းထောက် - ဦးခင်မောင်ဝင်း

ပုံနှိပ်ခြင်းလုပ်ငန်းအမှတ် (၈၀၆၄၀)၊ ပုံနှိပ်ထုတ်ဝေခွင့်အမှတ်(၀၈၇၇၁)ဖြင့် ကြေးမုံသတင်းစာတိုက်က ထုတ်ဝေသည်။ ၁၉၇၇ ဧပြီ ၁၆ တွင် စတင်တည်ထောင်သည်။

themirror.npt@gmail.com  
www.facebook.com/themirrordaily

နေပြည်တော် - စာတည်းများ ၀၆၇-၃၆၂၆၊ စာတည်းအဖွဲ့ ၀၆၇-၃၆၂၈၊ ၀၆၇-၃၆၂၉၊ ဖက်စ် ၀၆၇-၃၆၂၁  
ရန်ကုန်ရုံးခွဲ - အမှတ် ၇၇၊ ၅ လမ်းနှင့် မဟာဗန္ဓုလလမ်းထောင့်၊ ပုဇွန်တောင်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့၊ စာတည်းဌာန ၀၁-၂၉၂၈၃၊ မန်နေဂျာ - ၀၁-၈၆၀၀၆၈၅ စီမံ/ငွေစာရင်း ၀၁-၂၉၁၄၄၄၊ ဖြန့်ချိရေး ၀၁-၂၉၂၈၃၀၊ ကြော်ငြာ ၀၁-၃၉၇၃၃၀၊ ဖက်စ် ၀၁-၂၉၃၅၃၀

အားလုံးနဲ့ သက်ဆိုင်တဲ့အလုပ်

အချင်းချင်းသဘောကွဲလွဲမှုမျိုးဆိုတာကတော့ နည်းနည်းပါးပါးတော့ ရှိမှာပဲ။ ဒါပေမယ့် သူတစ်ပါးနိုင်ငံက ကိုယ့်နိုင်ငံကို လာရောက်စော်ကားလို့ အသက်ကိုစွန့်ပြီး မလျှော့တမ်းကာကွယ် တိုက်ခိုက်ကြတာမျိုးကတော့ အားလုံးနဲ့သက်ဆိုင်တဲ့ အလုပ်မျိုး ဖြစ်တာပဲ။

[ ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်း၏ ၁၁-၂-၁၉၄၇ ရက်နေ့ည ပင်လုံမြို့၌ စော်ဘွားများတည်ခင်းကျွေးမွေးသော ထမင်းစားပွဲတွင် ပြောကြားသည့်မိန့်ခွန်းမှ ကောက်နုတ်ချက် ]



နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် ကနေဒါနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီး မစ္စတာ ဖရန့်ဆွာလက်ဖရက်နီးရဲခဲအား လက်ခံတွေ့ဆုံ

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၇  
နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်၊ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီး ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်သည် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ကနေဒါနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီး မစ္စတာ ဖရန့်ဆွာလက် ဖရက်နီးရဲခဲအား ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ နိုင်ငံခြားရေး ဝန်ကြီးဌာန၌ လက်ခံတွေ့ဆုံသည်။



ဆွေးနွေး  
တွေ့ဆုံစဉ် မြန်မာ-ကနေဒါ နှစ်နိုင်ငံ ဆက်ဆံရေးနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု တိုးမြှင့်ရေးကိစ္စရပ်များ၊ မြန်မာနိုင်ငံ၏ ဒီမိုကရေစီအသွင်ကူးပြောင်းရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ကနေဒါ နိုင်ငံမှ ဆက်လက်ကူညီပေးနိုင်မည့် ကိစ္စရပ်များနှင့်ပတ်သက်၍ ရင်းနှီး ပွင့်လင်းစွာ ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။

သတင်းစဉ်  
နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် မြန်မာနိုင်ငံ ဆိုင်ရာ ကနေဒါနိုင်ငံသံအမတ်ကြီး မစ္စတာ ဖရန့်ဆွာလက်ဖရက်နီးရဲခဲ အား လက်ခံတွေ့ဆုံစဉ်။

အမျိုးသားလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ မန်းဝင်းခိုင်သန်း ကနေဒါနိုင်ငံသံအမတ်ကြီး မစ္စတာ ဖရန့်ဆွာလက်ဖရက်နီးရဲခဲအား လက်ခံတွေ့ဆုံ



နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၇  
အမျိုးသားလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ မန်းဝင်းခိုင်သန်းသည် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ကနေဒါ နိုင်ငံ သံအမတ်ကြီး မစ္စတာ ဖရန့်ဆွာလက်ဖရက်နီးရဲခဲအား ယနေ့ မွန်းလွဲ ၂ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ အမျိုးသားလွှတ်တော် ဧည့်ခန်းမဆောင်၌ လက်ခံ တွေ့ဆုံသည်။ (အပေါ်ပုံ)

ရင်းနှီးပွင့်လင်းစွာဆွေးနွေး  
တွေ့ဆုံစဉ် မြန်မာ-ကနေဒါ နှစ်နိုင်ငံချစ်ကြည်ရင်းနှီးမှုမြှင့်တင်ရေးနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များ၊ လွှတ်တော်၏ ဥပဒေပြုရေးဆိုင်ရာ

လုပ်ငန်းစဉ်များ၊ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေပြင်ဆင်ရေးကိစ္စရပ်များ၊ ရွေးကောက်ပွဲ ဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များ၊ မြန်မာနိုင်ငံ၏ ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်များ၊ ဖက်ဒရယ်ဒီမိုကရေစီစနစ်ထွန်းကားရေးတို့နှင့်စပ်လျဉ်း၍ ရင်းနှီးပွင့်လင်းစွာ ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။  
တက်ရောက်  
တွေ့ဆုံပွဲသို့ အမျိုးသားလွှတ်တော်ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးအေးသာအောင်နှင့် အမျိုးသားလွှတ်တော်ရုံးမှ တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ခဲ့ကြသည်။  
သတင်းစဉ်

အသိပေးနှိုးဆော်ချက်

၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ(၁၃)ရက်နေ့ (၀၉၀၀)အချိန်တွင် ဧမ္မာ့သီရိ မြို့နယ်၊ သပြေကုန်းအရပ်၌ ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းကြေးရုပ်တု ဖွင့်ပွဲအခမ်း အနားအား ကျင်းပပြုလုပ်မည်ဖြစ်သဖြင့် (ဝတ်စုံပြည့်) အစမ်းလေ့ကျင့်မည့် (၁၁-၂-၂၀၂၀)ရက်နေ့နှင့် ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကျင်းပမည့်(၁၃-၂-၂၀၂၀)ရက်နေ့ တို့တွင် ပျဉ်းမနား-တောင်ညိုလမ်း၊ ဧမ္မာ့ကျက်သရေလမ်းနှင့် မြတ်ပန်းသဇင် လမ်းဆုံမှ ပျဉ်းမနား-တောင်ညိုလမ်းပေါ်ရှိ တော်ဝင်ရတနာလမ်းဆုံမီးပွိုင့် (စည်ပင်ဧည့်ရိပ်သာမီးပွိုင့်)အထိ ယာဉ်သွားလာမှုအား နံနက်(၀၅၀၀) အချိန်မှ (၁၀၀၀)အချိန်ထိ ခေတ္တလမ်းပိတ်/လမ်းလွှဲ ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါသဖြင့် ယာဉ်အသုံးပြုသွားလာနေကြသူများအနေဖြင့် ၎င်းနေ့ရက်များတွင် နေပြည်တော်၊ ဧမ္မာ့သီရိမြို့နယ်၊ ပျဉ်းမနား-တောင်ညိုလမ်း၊ ဧမ္မာ့ကျက်သရေ လမ်းနှင့် မြတ်ပန်းသဇင်လမ်းဆုံမှ မြတ်ပန်းသဇင်လမ်းအတိုင်း အဆင့်မြင့်ဈေး မီးပွိုင့်၊ ၎င်းမှ ရာဇသင်္ဂဟလမ်းအတိုင်း Royal Myanmar ဂေါက်ကွင်းလမ်းဆုံ၊ ရွှေကြာပင်လမ်းအတိုင်း ရွှေကြာပင်မီးပွိုင့်၊ ၎င်းမှ တော်ဝင်ရတနာလမ်းအတိုင်း စည်ပင်ဧည့်ရိပ်သာမီးပွိုင့်ဘက်သို့ လည်းကောင်း၊ စည်ပင်ဧည့်ရိပ်သာမီးပွိုင့်မှ တော်ဝင်ရတနာလမ်းအတိုင်း ကုမုဒြာကြာပန်းအတိုင်း၊ ၎င်းမှ ရာဇဌာနီလမ်း အတိုင်း ကြာပန်းအတိုင်းဘက်သို့ လည်းကောင်း(အသွား/အပြန်) လမ်းလွှဲ မောင်းနှင်ပေးကြပါရန် အသိပေးနှိုးဆော်အပ်ပါသည်။  
နေပြည်တော်ယာဉ်စည်းကမ်းထိန်းသိမ်းရေးကြီးကြပ်မှုကော်မတီ

တန်းတူညီမျှ . . . အခွင့်အရေးရ  
ငြိမ်းချမ်းသာယာ . . . ပြည်ထောင်စုမှာ  
တန်းတူညီမျှ . . . တာဝန်ယူကြ  
လုံခြုံခိုင်မာ . . . ပြည်ထောင်စုမှာ

ပြည်တွင်းရေးရာ

»» နိုင်ငံတော်သမ္မတမှ ဦးစီးဥက္ကဋ္ဌများ၊ တိုင်းရင်းသားခေါင်းဆောင်များ၊ ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများ၊ နိုင်ငံရေးပါတီများမှ ကိုယ်စားလှယ်များ၊ တိုင်းရင်းသားမျိုးနွယ်စုများ၊ တိုင်းရင်းသားစာပေနှင့်ယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့များ၊ ဒေသခံပြည်သူများ၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများနှင့် ဖိတ်ကြားထားသည့် ဧည့်သည်တော်များ တက်ရောက်ကြသည်။

အခမ်းအနားတွင် ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့်ထံမှ (၇၃)နှစ်မြောက် ရှမ်းပြည်နယ်နေ့ အခမ်းအနားသို့ ပေးပို့သည့် သဝဏ်လွှာကို ရှမ်းပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာလင်းထွဋ်က ဖတ်ကြားသည်။

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့်က (၇၃)နှစ်မြောက် ရှမ်းပြည်နယ်နေ့ အထိမ်းအမှတ် နှုတ်ခွန်းဆက်အမှာစကား ပြောကြားသည်။

(နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့်ပြောကြားသည့် (၇၃)နှစ်မြောက် ရှမ်းပြည်နယ်နေ့ အထိမ်းအမှတ် နှုတ်ခွန်းဆက်အမှာစကား အပြည့်အစုံကို စာမျက်နှာ ၅ တွင် ဖော်ပြထားပါသည်)

အမှတ် တိုင်းရင်းသားရိုးရာယဉ်ကျေးမှုပြခန်းများနှင့် ဌာနဆိုင်ရာ ပြခန်းများကို ဖဲကြိုးဖြတ်ဖွင့်လှစ်ပေးကြသည်။

စုပေါင်းမှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံရိုက်ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်သမ္မတနှင့် ဇနီး၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများနှင့် ရှမ်းပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်တို့သည် ပြည်နယ်လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ၊ ပြည်နယ်တရားလွှတ်တော်တရားသူကြီးချုပ်၊ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးများ၊ ပြည်နယ်ဥပဒေချုပ်၊ တိုင်းရင်းသားယဉ်ကျေးမှု အဖွဲ့များနှင့်လည်းကောင်း၊ ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရ တိုင်း/ဒေသ ဦးစီးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌများနှင့် အဖွဲ့ဝင်များ၊ တိုင်းရင်းသားလူမျိုးရေးရာ ဝန်ကြီးများ၊ တိုင်းရင်းသားယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့များနှင့် လည်းကောင်း စုပေါင်းမှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံရိုက်သည်။

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်သမ္မတနှင့် ဇနီးနှင့်အဖွဲ့သည် တိုင်းရင်းသားစာပေနှင့် ယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့များ၏ ကပြဖျော်ဖြေတင်ဆက်မှုကို

နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့်နှင့်ဇနီး ဒေါ်ချိုချို ဆရာတော်ထံ လှူဖွယ်ပစ္စည်းများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းစဉ်။



နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့်၊ ရှမ်းပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာလင်းထွဋ်၊ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးစိုင်းလုံးဆိုင်၊ ကချင်တိုင်းရင်းသားလူမျိုးရေးရာဝန်ကြီး ဦးစုတ်ဒေါင်၊ လီဆူ တိုင်းရင်းသားလူမျိုးရေးရာဝန်ကြီး ဦးဂုဆာ၊ အင်းတိုင်းရင်းသားလူမျိုးရေးရာဝန်ကြီး ဒေါက်တာထွန်းလှိုင်၊ အာခါ တိုင်းရင်းသားလူမျိုးရေးရာဝန်ကြီး ဦးအာဗေလတို့က (၇၃)နှစ်မြောက် ရှမ်းပြည်နယ်နေ့ အထိမ်းအမှတ် တိုင်းရင်းသားရိုးရာယဉ်ကျေးမှုပြခန်းများနှင့် ဌာနဆိုင်ရာပြခန်းများကို ဖဲကြိုးဖြတ်ဖွင့်လှစ်ပေးကြစဉ်။

အခမ်းအနားအပြီးတွင် နိုင်ငံတော်သမ္မတသည် တက်ရောက်လာကြသည့် ဒေသခံတိုင်းရင်းသားများအား ရင်းရင်းနှီးနှီး လိုက်လံနှုတ်ဆက်သည်။

ဖဲကြိုးဖြတ်ဖွင့်လှစ်

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့်၊ ရှမ်းပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာလင်းထွဋ်၊ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးစိုင်းလုံးဆိုင်၊ ကချင်တိုင်းရင်းသားလူမျိုးရေးရာ ဝန်ကြီး ဦးစုတ်ဒေါင်၊ လီဆူတိုင်းရင်းသားလူမျိုးရေးရာဝန်ကြီး ဦးဂုဆာ၊ အင်းတိုင်းရင်းသားလူမျိုးရေးရာဝန်ကြီး ဒေါက်တာထွန်းလှိုင်၊ အာခါ တိုင်းရင်းသားလူမျိုးရေးရာဝန်ကြီး ဦးအာဗေလတို့က (၇၃)နှစ်မြောက် ရှမ်းပြည်နယ်နေ့ အထိမ်း

ကြည့်ရှုအားပေးကြပြီး (၇၃)နှစ်မြောက် ရှမ်းပြည်နယ်နေ့အထိမ်းအမှတ် တိုင်းရင်းသားရိုးရာယဉ်ကျေးမှု ပြခန်းများနှင့် ဌာနဆိုင်ရာပြခန်းများကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုကြသည်။

ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်သမ္မတနှင့် ဇနီးနှင့်အဖွဲ့သည် တောင်ကြီးမြို့ရှိ ရှမ်းပြည်နယ်ဗုဒ္ဓတက္ကသိုလ်သို့ ရောက်ရှိပြီး လျှိုင်လင်မြို့ဓာတ်တော်ကျောင်းတိုက် ပဓာနနာယက အဂ္ဂမဟာပဏ္ဍိတ ဒေါက်တာဘဒ္ဒန္တပညာနန္ဒနှင့် ကမ္ဘာ့ဗုဒ္ဓသာသနာပြု အောက်စပိုဒ်ဆရာတော် ရှမ်းပြည်နယ်ဗုဒ္ဓတက္ကသိုလ် ဦးစီးတည်ထောင်သူ ပါမောက္ခချုပ်ဆရာတော် ဒေါက်တာဘဒ္ဒန္တဓမ္မသာမိ အမျိုးပြုသော ဆရာတော်၊ သံဃာတော်များအား ဖူးမြော်ကြည်ညိုပြီး လှူဖွယ်

ပစ္စည်းများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းကာ ရှမ်းပြည်နယ်ဗုဒ္ဓတက္ကသိုလ်အတွက် အလှူငွေကျပ် ၁၀ သိန်းလှူဒါန်းသည်။

ဆက်ကပ်လှူဒါန်း

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်သမ္မတနှင့်ဇနီးသည် ရှမ်းပြည်နယ်ဗုဒ္ဓတက္ကသိုလ် တည်ထောင်ဖွင့်လှစ်ခြင်း လေးနှစ်ပြည့်အထိမ်းအမှတ် ကံ့ကော်ပင်ကို စိုက်ပျိုးပေးကြပြီး ဆရာတော်၊ သံဃာတော်များအား နေ့ဆွမ်းဆက်ကပ်လှူဒါန်းသည်။

မွန်းလွဲပိုင်းတွင် နိုင်ငံတော်သမ္မတနှင့်ဇနီးနှင့်အဖွဲ့သည် တောင်ကြီးမြို့မှ မော်တော်ယာဉ်များဖြင့် ထွက်ခွာရာ ညောင်ရွှေမြို့သို့ ရောက်ရှိကြသည်။



နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့်နှင့်ဇနီး ဒေါ်ချိုချို ညောင်ရွှေမြို့ရှိ သမိုင်းဝင်ဟော်နန်းပြတိုက်အတွင်း လှည့်လည်ကြည့်ရှုလေ့လာစဉ်။



နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့်နှင့်ဇနီး ဒေါ်ချိုချို ရိုးရာယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့အား ဂုဏ်ပြုပန်းခြင်းပေးအပ်စဉ်။

နိုင်ငံတော်သမ္မတအား Inle Princess Resort ဟိုတယ်၌ အင်းတိုင်းရင်းသားရေးရာဝန်ကြီး ဒေါက်တာထွန်းလှိုင်၊ သစ်တောဦးစီးဌာန ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌကြားရေးမှူးချုပ် ဦးကျော်ကျော်လှိုင်၊ ပြည်နယ် ဆည်မြောင်းနှင့်ရေအသုံးချမှုစီမံခန့်ခွဲရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးထွန်းထွန်းဦးတို့က အင်းလေးကန် ရေဝေရေလဲဒေသ ထိန်းသိမ်းရေးလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှု အခြေအနေ၊ နန်းများဆယ်ယူနေမှုနှင့် နန်းတား ဆည်များဖြင့် နန်းပို့ချမှုနည်းပါးအောင် ဆောင်ရွက်ထားရှိမှု အခြေအနေတို့နှင့်စပ်လျဉ်း၍ ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

နိုင်ငံတော်သမ္မတက တင်ပြချက်များနှင့်စပ်လျဉ်း၍ အင်းလေးကန်သည် ရှမ်းပြည်နယ်နှင့် နိုင်ငံတော်၏ ပြယုဂ်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ အင်းလေးကန်၏ ရေဝပ်ဧရိယာနှင့် ရေထိန်းသိမ်းနိုင်မှုသည် တဖြည်းဖြည်း လျော့နည်းလာနေပါကြောင်း၊ ယင်းစီမံခန့်ခွဲမှုကို ပြည်နယ်အစိုးရ၊ ဌာနဆိုင်ရာများနှင့် ဒေသခံပြည်သူအားလုံး ပိုင်းဝန်းပူးပေါင်းဖြေရှင်းမှု အောင်မြင်နိုင်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ အင်းလေးကန်သည် မိုးပြုဆည်၊ လောပိတရေအားလျှပ်စစ်ထုတ်လုပ်မှုတို့နှင့် ဆက်စပ်နေပါကြောင်း၊ အင်းလေးကန် ရေဝပ်ဧရိယာကို ရေထိန်းသိမ်းနိုင်မှုနည်းပါးပါက လောပိတ ရေအားလျှပ်စစ် ထုတ်လုပ်နိုင်မှုသည်လည်း နည်းပါးသွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း။

စာမျက်နှာ ၅ သို့ »»



နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့်နှင့် ဇနီး ဒေါ်ချိုချို အင်းလေးဖောင်တော်ဦးရုပ်ရှင်တော်မြတ်များအား ဖူးမြော်ကြည့်ညိုစဉ်။

»» စာမျက်နှာ ၄ မှ

ပတ်ဝန်းကျင်ကျေးရွာများရှိ စိုက်ပျိုးရေး လုပ်ငန်းများတွင် ဓာတ်မြေဩဇာနှင့် ပိုးသတ်ဆေးများသုံးစွဲမှုကြောင့် အင်းလေးကန်ရေသည် လုံလောက်သည့် သန့်ရှင်းမှုမရှိတော့ပါကြောင်း၊ အင်းလေးကန်ရေရှည်တည်တံ့ရေးအတွက် ပြည်နယ်အစိုးရနှင့် ဌာနဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများက ဥပဒေနှင့်အညီ ကြပ်မတ်

ဆောင်ရွက်သွားရမည်ဖြစ်ပြီး ဒေသခံများ နားလည်သဘောပေါက်အောင် အသိပညာပေး လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်သွားရန် လိုအပ်ပါကြောင်း၊ ဌာနဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများအနေဖြင့် မိမိဒေသကဲ့သို့သဘောထားပြီးစေတနာထား၍ အင်းလေးကန် ရေရှည်တည်တံ့ခိုင်မြဲအောင် ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်သွားရန် လိုကြောင်း မှာကြားသည်။

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်သမ္မတသည် စက်လှေဖြင့် အင်းလေးကန်အတွင်း အင်းလေးကန် ရေဝေရေလဲဒေသထိန်းသိမ်းရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ထားမှုအခြေအနေကို လှည့်လည် ကြည့်ရှုသည်။  
ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်သမ္မတနှင့်ဇနီးနှင့်အဖွဲ့သည် ဖောင်တော်ဦးမြတ်စွာဘုရား ရတနာစံကျောင်းတော်သို့ ရောက်ရှိကြပြီး

ကျောင်းတော်အတွင်း ကိန်းဝပ်စံပယ်တော်မူသည့် အင်းလေးဖောင်တော်ဦးရုပ်ရှင်တော်မြတ် ငါးဆူတို့အား ဖူးမြော်ကြည့်ညိုရွှေသင်္ကန်းကပ်လှူပြီး အလှူငွေကျပ် ၅ သိန်းကို ဂေါပကအဖွဲ့ထံ ပေးအပ်လှူဒါန်းသည်။  
ဆက်လက်၍ နိုင်ငံတော်သမ္မတနှင့်အဖွဲ့သည် ညောင်ရွှေမြို့ရှိ သမိုင်းဝင် ဟော်နန်းပြတိုက်သို့ ရောက်ရှိကြပြီး ပြတိုက်အတွင်း

လှည့်လည်ကြည့်ရှုလေ့လာကြသည်။  
ညပိုင်းတွင် နိုင်ငံတော်သမ္မတနှင့် ဇနီးနှင့်အဖွဲ့သည် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့က တည်ဆောက်ခဲ့သည့် (၇၃)နှစ်မြောက် ရှမ်းပြည်နယ်နေ့ ဂုဏ်ပြုညစာစားပွဲသို့ တက်ရောက်ကြပြီး ရိုးရာယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့များ၏ ကပြဖော်ပြမှုများကို ကြည့်ရှုအားပေးကာ ဆုငွေများ ပေးအပ်ချီးမြှင့်သည်။ သတင်းစဉ်

# ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်သမ္မတဦးဝင်းမြင့် (၇၃)နှစ်မြောက် ရှမ်းပြည်နယ်နေ့အခမ်းအနားတွင် ပြောကြားသည့် နှုတ်ခွန်းဆက်စကား

(၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၇ ရက်)

(၇၃)နှစ်မြောက် ရှမ်းပြည်နယ်နေ့ အခမ်းအနားကို တက်ရောက်လာကြတဲ့ တိုင်းရင်းသား ညီအစ်ကိုမောင်နှမများအားလုံး “မိုင်ဆွန်ခ” ပါ။ မင်္ဂလာအပေါင်းနဲ့ ခညောင်းကြပါစေလို့ ဆုတောင်းမေတ္တာပို့သအပ်ပါတယ်။  
(၇၃)နှစ်မြောက် ရှမ်းပြည်နယ်နေ့အခမ်းအနားကို တက်ရောက်ပေးဖို့ ဖိတ်ကြားတဲ့ ရှမ်းပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်နဲ့ အစိုးရအဖွဲ့ဝင်များ၊ ရှမ်းပြည်နယ်ကို ရောက်ရှိလာချိန်မှာ လှိုက်လှိုက်ပျူငှာကြာ ကြိုဆိုနှုတ်ဆက်ကြတဲ့ တိုင်းရင်းသား ညီအစ်ကိုမောင်နှမများအားလုံးကို ကျေးဇူးအထူးတင်ရှိကြောင်း ဦးစွာ ပဏာမ ပြောကြားလိုပါတယ်။  
ရှမ်းပြည်နယ်နေ့ဟာ ကျွန်တော်တို့ရဲ့ ပြည်ထောင်စုကြီးအတွက် ထူးခြားလေးနက်တဲ့ နိုင်ငံရေးအဓိပ္ပာယ်တွေ၊ နိုင်ငံရေးအနှစ်သာရတွေ ပြည့်စုံနေတဲ့ နေ့တစ်နေ့ပဲဖြစ်ပါတယ်။ လွန်ခဲ့တဲ့ (၇၃)နှစ်က ဒီနေ့လို ဖေဖော်ဝါရီလ ၇ ရက်နေ့မှာ ရှမ်းတိုင်းရင်းသား ခေါင်းဆောင်ကြီးတွေဟာ အခြားသော တောင်တန်းဒေသနေ ချင်း၊ ကချင် တိုင်းရင်းသားခေါင်းဆောင်ကြီးတွေနဲ့ ညှိနှိုင်းတိုင်ပင်ပြီးတော့ ပြည်မနဲ့ အတူတကွ လွတ်လပ်ရေးရယူကြမယ်ဆိုတဲ့ ပြည်ထောင်စုထူထောင်ရေးအတွက် အရေးကြီးလှတဲ့ သမိုင်းဝင် ဆုံးဖြတ်ချက်ကို စိတ်တူကိုယ်တူ ဆန္ဒတူနဲ့ ချမှတ်ခဲ့တဲ့နေ့ဖြစ်ပါတယ်။ ဒီလိုမျိုး ပြည်ထောင်စုတစ်ခုတည်းမှာ ပါဝင်ပူးပေါင်းကြမယ်လို့ ပြည်ထောင်စုစိတ်ဓာတ်နဲ့ ဆုံးဖြတ်ခဲ့တဲ့နေ့ကို ဂုဏ်ပြုပြီး ဖေဖော်ဝါရီလ ၇ ရက်နေ့ကို ရှမ်းပြည်နယ်နေ့အဖြစ် သတ်မှတ်ကာ အထိမ်းအမှတ် အခမ်းအနားတွေ ကျင်းပပြုလုပ်လာခဲ့တာ အခုဆိုရင် (၇၃) နှစ် ပြည့်မြောက်ခဲ့ပြီ ဖြစ်ပါတယ်။  
ဒါပေမယ့် ကျွန်တော်တို့ရဲ့ တိုင်းရင်းသား ခေါင်းဆောင်ကြီးတွေရဲ့ အိပ်မက်ဖြစ်တဲ့ စည်းလုံးညီညွတ်မှု၊ တန်းတူညီမျှမှု ဒီမိုကရေစီအခွင့်အရေးနဲ့ ကိုယ်ပိုင်ပြဋ္ဌာန်းခွင့်တို့ကိုအခြေခံတဲ့ ပြည်ထောင်စုကြီးကို ဒီကနေ့ ဒီအချိန်ထိ တည်ဆောက်နိုင်ခြင်းမရှိသေးပါဘူး။ လွတ်လပ်ရေးရပြီးကတည်းက တိုင်းရင်းသားအချင်းချင်း သံသယတွေ၊ မယုံကြည်မှုတွေနဲ့ စိတ်ဝမ်းကွဲပြားခဲ့ရာမှာ

လက်နက်ကိုင်နည်းလမ်းနဲ့ မြေရှင်းခဲ့ကြတဲ့အတွက် တစ်နိုင်ငံလုံး ဒုက္ခပင်လယ်ဝေခဲ့ရပါတယ်။ အစိုးရအဆက်ဆက်အနေနဲ့ ငြိမ်းချမ်းရေးအတွက် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ခဲ့ကြပေမယ့် အကြောင်းအမျိုးမျိုးကြောင့် အောင်မြင်မှုမရရှိခဲ့ပါဘူး။  
ဒီကနေ့ဒီအချိန်မှာ ကျွန်တော်တို့နိုင်ငံဟာ ဒီမိုကရေစီအသွင်ကူးပြောင်းရေးလမ်းကြောင်းပေါ်မှာ တစ်ဆင့်ပြီး တစ်ဆင့် တက်လှမ်းနေပြီ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒါပေမယ့် ထွန်းသစ်စ ဒီမိုကရေစီဟာ ရင့်ကျက်ခိုင်မာပြီး ရေရှည်တည်တံ့ဆိုရင် ငြိမ်းချမ်းရေးနဲ့ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဟာ ဒွန်တွဲပြီး အလွန်အရေးကြီးတယ်ဆိုတာကို အားလုံးက လက်ခံနားလည်ထား

တည်ဆောက်နိုင်ဖို့အတွက် ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေး ညီလာခံ- (၂၁) ရာစုပင်လုံအစည်းအဝေးမှာ အခြေခံမူတွေ ချမှတ်နိုင်ဖို့ ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်နေတာ ဖြစ်ပါတယ်။ ရှေ့ဆက်မယ့် ခရီးလမ်းမှာလည်း အခက်အခဲတွေ၊ စိန်ခေါ်မှုတွေကတော့ အများကြီးရှိနေမှာပါ။ ဒါကိုလည်း အပြန်အလှန် နားလည်မှု၊ အပြန်အလှန် လေးစားမှုနဲ့ အပြန်အလှန် ယုံကြည်မှုတွေကို အခြေခံပြီး ဘုံသဘောတူညီချက်တွေ ရရှိအောင် ညှိနှိုင်းသွားကြရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။  
ကျွန်တော်တို့အစိုးရအနေနဲ့ ပြည်ထောင်စုအတွင်းမှာ မှီတင်းနေထိုင်ကြတဲ့ တိုင်းရင်းသားအားလုံး ဥပမာကဲ့သို့မပျက် စုစည်းနေထိုင်နိုင်ဖို့ ဒီမိုကရေစီဖက်ဒရယ် ပြည်ထောင်စု

တန်းတူညီမျှရေးနဲ့ ကိုယ်ပိုင်ပြဋ္ဌာန်းခွင့်ရရှိရေးအတွက် အားလုံးသဘောတူ လက်ခံနိုင်တဲ့ ဒီမိုကရေစီဖက်ဒရယ် ပြည်ထောင်စုကြီး ဖြစ်ထွန်းပေါ်ပေါက်လာဖို့အတွက် နိုင်ငံတစ်ဝန်းလုံးက တိုင်းရင်းသားများက ပူးပေါင်းပါဝင်ကြဖို့ အထူးလိုအပ်လှပါတယ်။  
ကျွန်တော်တို့ အားလုံးဟာ ပြည်ထောင်စုသားတွေ ဖြစ်ကြတဲ့အတွက် တစ်ဦးနဲ့တစ်ဦး နားလည်မှု၊ ယုံကြည်မှု၊ လေးစားမှုတွေကို တိုးမြှင့်တည်ဆောက်ရင်း နိုင်ငံရေးတွေဆုံ ဆွေးနွေးညှိနှိုင်းမှုတွေကတစ်ဆင့် ကြိုးပမ်းကြရန် အထူးပဲ အရေးကြီးလှပါတယ်။ တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ အားလုံးအနေနဲ့လည်း ပြည်ထောင်စုကြီးရဲ့ အနာဂတ်အတွက် အရေးကြီးလှတဲ့ (၂၁) ရာစုပင်လုံ နိုင်ငံရေးစားပွဲပိုင်းတွေမှာ သဘောထားကြီးခြင်း၊ သည်းခံခြင်း၊ စေ့စပ်ညှိနှိုင်းအခြေဖြင့်ပူးပေါင်းပါဝင်ကြဖို့ အလေးအနက် တိုက်တွန်းပြောကြားလိုပါတယ်။  
ဒီမိုကရေစီအသွင်ကူးပြောင်းရေး၊ ဖက်ဒရယ် ပြည်ထောင်စုတည်ဆောက်ရေးတို့အတွက် ဘယ်လို အခက်အခဲတွေပဲ ကြုံလာကြုံလာဘယ်လိုအကျပ်အတည်းတွေပဲ တွေ့ရတွေ့ရ ကျွန်တော်တို့အားလုံး ပြင်းထန်သော ဆန္ဒ၊ မလျှော့သောဝီရိယ၊ ခိုင်မာသောစိတ်ဓာတ်၊ အများအမှန်ခွဲခြားသိမြင်သော ဉာဏ်ပညာအမြော်အမြင်တို့နဲ့ ပြည်ထောင်စုစိတ်ဓာတ်ကို အခြေခံကာ ကျော်လွှားဖြတ်သန်းကြရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။  
လွန်ခဲ့တဲ့ (၇၃)နှစ်က ရရှိခဲ့တဲ့ ပင်လုံစိတ်ဓာတ်လို စည်းလုံးညီညွတ်မှုမျိုးကို ပြန်လည်ဖော်ထုတ်နိုင်ကြပါစေ၊ ဒီမိုကရေစီဖက်ဒရယ်ပြည်ထောင်စုကြီး တည်ဆောက်ရေးရည်မှန်းချက်ပန်းတိုင်ကို တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်ရပ်လုံးက တက်ညီလက်ညီ လက်တွဲပူးပေါင်း ပါဝင်ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ကြပါစေ၊ ရှမ်းပြည်နယ်သူ၊ ပြည်နယ်သားများအပါအဝင် ပြည်ထောင်စုဖွားတိုင်းရင်းသားအားလုံးကောင်းကျိုးချမ်းသာ လိုရာဆန္ဒ ပြည့်ဝကြပါစေ၊ ရှမ်းပြည်နယ်နဲ့တကွ ပြည်ထောင်စုကြီးတစ်ခုလုံး ငြိမ်းချမ်းသာယာပြီး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်နိုင်ပါစေကြောင်း ဆုမွန်ကောင်း တောင်းရင်းနဲ့ နိဂုံးချုပ်လိုက်ပါတယ်။  
အားလုံးကိုကျေးဇူးတင်ပါတယ်။

- \* ကျွန်တော်တို့ရဲ့ တိုင်းရင်းသားညီအစ်ကို မောင်နှမတွေအားလုံး နှစ်ပေါင်းများစွာ လိုလားတောင့်တနေတဲ့ ဒီမိုကရေစီအခွင့်အရေး၊ အခြေခံလူ့အခွင့်အရေး၊ တန်းတူညီမျှရေးနဲ့ ကိုယ်ပိုင်ပြဋ္ဌာန်းခွင့်ရရှိရေးအတွက် အားလုံးသဘောတူ လက်ခံနိုင်တဲ့ ဒီမိုကရေစီဖက်ဒရယ်ပြည်ထောင်စုကြီး ဖြစ်ထွန်းပေါ်ပေါက်လာဖို့အတွက် နိုင်ငံတစ်ဝန်းလုံးက တိုင်းရင်းသားများက ပူးပေါင်းပါဝင်ကြဖို့ အထူးလိုအပ်။
- \* တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ အားလုံးအနေနဲ့လည်း ပြည်ထောင်စုကြီးရဲ့ အနာဂတ်အတွက် အရေးကြီးလှတဲ့ (၂၁)ရာစုပင်လုံ နိုင်ငံရေးစားပွဲပိုင်းတွေမှာ သဘောထားကြီးခြင်း၊ သည်းခံခြင်း၊ စေ့စပ်ညှိနှိုင်းအခြေဖြင့်ပူးပေါင်းပါဝင်ကြဖို့ အလေးအနက် တိုက်တွန်းပြောကြားလို။

ကြပြီး ဖြစ်ပါတယ်။ ဒါကြောင့်လည်း ကျွန်တော်တို့အစိုးရအနေနဲ့ အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေး၊ ပြည်ထောင်စု ငြိမ်းချမ်းရေးနဲ့ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးတို့ကို ဦးစားပေးများအဖြစ် သတ်မှတ်ပြီး ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်နေတာ ဖြစ်ပါတယ်။  
ဒီလို ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ရာမှာလည်း ကျွန်တော်တို့ရဲ့ ပြည်ထောင်စုဖွားတိုင်းရင်းသားတွေအားလုံး ကျေနပ်လက်ခံ၊ ဂုဏ်ယူနိုင်မယ့် ဒီမိုကရေစီဖက်ဒရယ် ပြည်ထောင်စု

နိုင်ငံတော်တည်ဆောက်ရန် ယခင်ကတည်းက ခံယူချက်ထားရှိပြီး ဖြစ်ပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့အစိုးရအနေနဲ့ ဒီမိုကရေစီဖက်ဒရယ်ပြည်ထောင်စုကြီး တည်ဆောက်နိုင်ဖို့ ခိုင်မာတဲ့ သန္နိဋ္ဌာန်နဲ့ ရှေ့ကိုဆက်ပြီး လျှောက်လှမ်းသွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့ရဲ့ တိုင်းရင်းသားညီအစ်ကို မောင်နှမတွေအားလုံး နှစ်ပေါင်းများစွာ လိုလားတောင့်တနေတဲ့ ဒီမိုကရေစီအခွင့်အရေး၊ အခြေခံလူ့အခွင့်အရေး၊

(၇၃)နှစ်မြောက် ပြည်ထောင်စုနေ့အကြို ဂုဏ်ပြုဆောင်းပါး

# ငြိမ်းချမ်းသော ဟိုမှာဘက်ကမ်းသို့

မောင်ခိုင်မာ (အထက်မင်းလှ)

သမိုင်းဝင် "ပင်လုံစာချုပ်" အောင်မြင်စွာ ချုပ်ဆိုနိုင်မှုကို အကြောင်းပြု၍ ဖေဖော်ဝါရီလ ၁၂ ရက်နေ့ကို ပြည်ထောင်စုနေ့အဖြစ် သတ်မှတ်လာခဲ့ရာ ယခုဆိုလျှင် (၇၃) နှစ်ပြည့်မြောက်ပြီဖြစ်သည်။ ပင်လုံစာချုပ်သည် မြန်မာ့လွတ်လပ်ရေးအတွက် ကြီးမြတ်လှစွာသော အခြေခံအုတ်မြစ်ဖြစ်သည်။ သို့ဖြစ်ရာ ပြည်ထောင်စုနေ့သည် ပြည်ထောင်စုဖွဲ့စည်းတိုင်းရင်းသားအားလုံးအတွက် အစဉ်မမှီအပ်သည့် နေ့ထူးနေ့မြတ် ဖြစ်သည်။

### ပြည်ထောင်စုမပြိုကွဲရေး

ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပအခြေအနေများကို သတိထားကြည့်လျှင်သော်လည်းကောင်း၊ နိုင်ငံတော်က ရင်ဆိုင်နေရသောစိန်ခေါ်မှုများကိုကြည့်လျှင်သော်လည်းကောင်း၊ နိုင်ငံတော်၏ အန္တရာယ်များကိုကြည့်လျှင်သော်လည်းကောင်း၊ ငြိမ်းချမ်းသည့် ဒီမိုကရေစီဖက်ဒရယ်ပြည်ထောင်စု တည်ဆောက်ရေးအတွက်သော်လည်းကောင်း တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်ရေးက မလွဲမသွေ အရေးပါသည်မှာ ငြင်းပယ်၍ မရပေ။

လွတ်လပ်ရေးကြိုးပမ်းစဉ်ကာလ ၁၉၄၆ ခုနှစ်ကာလများကို ငွေစောင်းကြည့်လျှင် အမျိုးသားခေါင်းဆောင်ကြီး ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းသည် မြန်မာနိုင်ငံအနှံ့တောင်တန်းမြေပြန့်မကျန် ခရီးထွက်ခဲ့သည်။ တိုင်းရင်းသားခေါင်းဆောင်များ၊ တိုင်းရင်းသားပြည်သူများနှင့် တွေ့ဆုံဆွေးနွေးခဲ့သည်။ မြန်မာ့လွတ်လပ်ရေးဆိုသည်မှာ တောင်တန်းဒေသ တိုင်းရင်းသားများအားလုံး ပါဝင်မှ အဓိပ္ပာယ်ရှိမည်၊ ပြီးပြည့်စုံမည်ဟု ခံယူသည်။ သို့ဖြစ်၍ တစ်စည်းတစ်လုံးတည်းသော မြန်မာနိုင်ငံတော်အဖြစ် လွတ်လပ်ရေးရရှိဖို့ရန် အဓိကအင်အားမှာ တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်ရေးဖြစ်ကြောင်း ဟောပြောဆွေးနွေးကြိုးပမ်းခဲ့ကြောင်း အထင်အရှားတွေ့ရပေမည်။ ဗိုလ်ချုပ်၏ ခံယူချက်နှင့်အညီ တိုင်းရင်းသားလူမျိုးအသီးသီးက တစ်စည်းတစ်လုံးတည်းဖြစ်ကြောင်း ၁၉၄၇ ပင်လုံစာချုပ်ဖြင့် လည်းကောင်း၊ တောင်တန်းဒေသ စုံစမ်းရေးအဖွဲ့ထံ ညီညီညာညာ သဘောထားထုတ်ပြန်ခဲ့ခြင်းဖြင့် လည်းကောင်း လွတ်လပ်ရေးရရှိခြင်းပင် ဖြစ်သည်။ ဤသည်တို့ကို သာဓကယူလျက် ပြည်ထောင်စုမပြိုကွဲရေး၊ တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်မှု မပြိုကွဲရေး၊ အချုပ်အခြာအာဏာ တည်တံ့ခိုင်မြဲရေးတို့အတွက် ကျွန်ုပ်တို့ တိုင်းရင်းသားအားလုံးက ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ရမည်သာဖြစ်လေသည်။



ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်း၊ ဇနီးဒေါ်ခင်ကြည်နှင့် တိုင်းရင်းသားခေါင်းဆောင်ကြီးများ။

ညီညွတ်ခြင်း (Unity in Diversity)" ကို ရှာကြရပေမည်။ ရှာလည်း ရှာကြံနေကြပေမည်။ မငြိမ်းချမ်းသော ဟိုမှာဘက်ကမ်းသို့ လျှောက်လှမ်းဖို့ရန် ဘုံတံတားတစ်စင်း (A Common Bridge) လိုအပ်သည် ဆိုခြင်းအို ထိုတံတားသည် (၂၁) ရာစုပင်လုံညီလာခံသာ ဖြစ်ပေလိမ့်မည်။ သို့အတွက် အစိုးရအနေဖြင့် (၂၁) ရာစုပင်လုံညီလာခံကို ၂၀၁၆ ခုနှစ်မှစတင်၍ ၂၀၁၈ ခုနှစ်အထိ သုံးနှစ်တိုင်တိုင် ကျင်းပပြီး ဘုံသဘောတူညီချက် ၅၁ ချက်ကို ရယူနိုင်ခဲ့ပြီး ဖြစ်ပါသည်။ ဆက်လက်၍ စတုတ္ထအကြိမ် ညီလာခံကျင်းပရန် စီမံဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။ ဤသို့ လျှင် ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်များကို ပါဝင်ပတ်သက်သူ များက ကြိုးစားဆောင်ရွက်နေချိန်တွင် ကျွန်ုပ်တို့ကလည်း

ရေး၊ မှန်ကန်မှုတသည့် တရားစီရင်ရေးနှင့် နိုင်ငံသားများ ဘေးကင်းလုံခြုံရေးအတွက် ကျွန်ုပ်တို့ တိုင်းရင်းသားအားလုံးက စုပေါင်းအင်အားဖြင့် ဝိုင်းဝန်းကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ကြ ရပေမည်။

### မူးယစ်ဆေးဝါး

နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံ စဉ်ဆက်မပြတ်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကို ဖော်ဆောင်ကြရာတွင် စိတ်ပိုင်းနှင့် ရုပ်ပိုင်းဆိုင်ရာ ကျန်းမာ ကြံ့ခိုင်၍ အလုပ်လုပ်နိုင်သော နိုင်ငံသားတို့၏ အခန်းကဏ္ဍမှာ လွန်စွာအရေးပါလှသည်။ မြန်မာနိုင်ငံ၏ ၂၀၁၄ ခုနှစ် လူဦးရေနှင့် အိမ်အကြောင်းအရာ သန်းခေါင်စာရင်းအရ အလုပ်လုပ်နိုင်သော အသက်အရွယ်အပိုင်းအခြား လူဦးရေက များနေသဖြင့် လူဦးရေဆုလှသတ်ကို ပိုင်ဆိုင်သည့်အနေအထားဖြစ်သည်။ သို့သော် အသက်အရွယ်အပိုင်းအခြား လူငယ်တချို့မှာ မူးယစ်ဆေးဝါး၏ သားကောင်များဖြစ်နေ ကြသည်။ သို့အတွက် နိုင်ငံတော်အနေဖြင့် မူးယစ်ဆေးဝါး ပပျောက်ရေးကို အမျိုးသားရေးတာဝန်တစ်ရပ်အဖြစ် သတ်မှတ်၍ မဟာဗျူဟာနှစ်ရပ်နှင့် ကဏ္ဍသုံးရပ် ချမှတ် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

ဤသို့ဆောင်ရွက်ရာတွင် သတိပြုရမည့်စိန်ခေါ်မှုအချို့ကိုလည်း တွေ့ရပါသည်။ ဥပမာ "ဘရွတ်ကင်း အင်စတီကျု" မှ ပဋိပက္ခရေးရာလေ့လာသူ "မန်ဒါ ဟဲလ်ဘာဂျေး" က မြန်မာနိုင်ငံနှင့် ထိုင်းနိုင်ငံတို့တွင် ၁၉၆၀ ပြည့်လွန်နှစ်များမှ ယနေ့အထိ ဖြစ်ပေါ်ခဲ့သည့် ပဋိပက္ခများ၊ ငြိမ်းချမ်းရေး လုပ်ငန်းစဉ်များ၊ မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့် အခြားတရားမဝင် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများအကြား ဆက်စပ်မှုကိုလေ့လာခဲ့ပြီး နှစ်နိုင်ငံစလုံးတွင် မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့် အခြားတရားမဝင် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများက တိုင်းရင်းသားခွဲထွက်ရေးဝါဒနှင့် လက်နက်ကိုင်ပုန်ကန်မှုကို တွန်းအားဖြစ်စေကြောင်း တွေ့ရှိခဲ့ရသည်ဟု ဆိုပါသည်။ သို့ဖြစ်၍ NCA စာချုပ်အပိုဒ်ခွဲ (၆) တွင် "မူးယစ်ဆေးဝါး တိုက်ဖျက်ရေးလုပ်ငန်းများ" ကို ကြားကာလအတွင်း ဆောင်ရွက်ရမည့် အစီအစဉ်များတွင် ထည့်သွင်းသတ်မှတ်ထားကြောင်း လေ့လာတွေ့ရှိရသည်။ နိုင်ငံတော်အစိုးရအနေဖြင့် စဉ်ဆက်မပြတ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကို ပြည်သူ့အားနှင့် ဝိုင်းဝန်းအကောင်အထည်ဖော်နေ ချိန်တွင် လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ် ဆုံးရှုံးမှုများ မဖြစ်ပေါ် စေရေးအတွက် မူးယစ်ဆေးဝါးအန္တရာယ်ကို အမျိုးသား ရေးတာဝန်အဖြစ် ကြိုတင်တားဆီးကာကွယ်ခြင်းဖြင့် ပြည်သူများ၏ လူနေမှုအဆင့်အတန်း တိုးတက်မြှင့်တင် စေရေးကို ကျွန်ုပ်တို့အားလုံးက ဝိုင်းဝန်းဆောင်ရွက်ကြရ ပေမည်။

### နိုင်ငံတော်ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ

နိုင်ငံတော်ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေဟူသည် ပြည်သူ့အားလုံးက လေးစားလိုက်နာ ကာကွယ်စောင့်ရှောက်

ရမည့် ပင်မဥပဒေကြီးတစ်ခု ဖြစ်သည်။ ဤမျှအရေးကြီး လှသည့် ဥပဒေသည် နိုင်ငံတော်နှင့် နိုင်ငံသားတို့အတွက် သက်ဝင်ရှင်သန်နေရမည်။ အခြားတစ်ဖက်က ကြည့် လျှင်လည်း အခြေခံဥပဒေဟူသည်မှာ ပုထုဇဉ်များရေးဆွဲ ထားသော ဥပဒေဖြစ်ခြင်းကြောင့် အခြေအနေ အချိန်အခါ အရ ပြုပြင်ပြောင်းလဲရသည်မှာ သဘာဝတရားဖြစ်သည်။ တစ်နည်းအားဖြင့် အခြေခံဥပဒေတစ်ခုသည် ပရမတ္ထ သစ္စာတရားမဟုတ်ဘဲ သမုတိသစ္စာတရားသာဖြစ်သည် မဟုတ်ပါလား။ လူ့ဘောင်လောကတွင် ပြီးပြည့်စုံသည် မရှိဖြစ်၍ အခြေခံဥပဒေတိုင်းကို လိုအပ်လာလျှင် ပြင်ဆင် ကြရသည်သာဖြစ်၏။ ဆိုလိုသည်မှာ အခြေခံဥပဒေ တစ်ရပ်သည် လက်တွေ့ဘဝတွင် ခေတ်ကာလနှင့် လိုက်လျောညီထွေ မရှိလျှင်သော်လည်းကောင်း၊ ဒီမိုကရေစီ စံနှုန်းများ အားနည်းလျှင်သော်လည်းကောင်း၊ အခြေခံ ဥပဒေ၏ အနှစ်သာရ အားနည်းလျှင်သော်လည်းကောင်း ပြည်သူ့ဆန္ဒများဖြင့် ပြင်ဆင်ကြရမည်သာ ဖြစ်ပါသည်။ သို့သော် ပြင်ဆင်ချက်များသည် ဖက်ဒရယ်အခြေခံမူများ၊ စံနှုန်းများနှင့် ကိုက်ညီရမည်။

ထို့အပြင် အခြေခံဥပဒေ ပိုမိုအားကောင်းလာစေ ရေးနှင့် စွမ်းဆောင်ရည်မြင့်မားရေး၊ သက်ဝင်လှုပ်ရှားရေး၊ နိုင်ငံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးတို့ကို ဦးတည်ချက်ထား၍ ပြင်ဆင်ကြရသည်သာဖြစ်၏။ ထိုသို့ အချိန်အခါသင့်ပါ လျက် ပြင်ဆင်ခြင်းမပြုမိပါကလည်း အပေါ်ထပ် အဆောက်အဦနှင့် စီးပွားရေးအခြေခံအဆောက်အဦတို့ သဟဇာတဖြစ်နိုင်မည် မဟုတ်ပေ။ ယနေ့နိုင်ငံတော်၏ အန္တရာယ်များကို ကြိုတင်ကာကွယ်ရန်အတွက် ဖြစ်ပေါ်ရေးအတွက် ကျွန်ုပ်တို့ တိုင်းရင်းသားပြည်သူအားလုံးက "စစ်မှန်သော ဒီမိုကရေစီဖက်ဒရယ်ပြည်ထောင်စု" နှင့် ကိုက်ညီသော ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ ပေါ်ပေါက်ရေးအတွက် ကျရာ ကဏ္ဍမှ ပါဝင်ဆောင်ရွက်ကြရမည် ဖြစ်ပါသည်။

### စုပေါင်းအကောင်အထည်ဖော်ကြပါစို့

အနှစ်ချုပ်အားဖြင့်ဆိုလျှင် တိုင်းရင်းသား စည်းလုံး ညီညွတ်မှုစွမ်းအားဖြင့် လွတ်လပ်ရေးနှင့် အချုပ်အခြာ အာဏာတည်တံ့ခိုင်မြဲပြီး ထာဝရငြိမ်းချမ်းသော ဒီမို ကရေစီဖက်ဒရယ်ပြည်ထောင်စုနိုင်ငံတော်သစ် ဖြစ်တည် ရေးအတွက် နိုင်ငံတော်က ချမှတ်ထားသည့် ၂၀၂၀ ပြည့် နှစ် (၇၃) နှစ်မြောက် ပြည်ထောင်စုနေ့ အမျိုးသားရေး ဦးတည်ချက်များကို ကျွန်ုပ်တို့တိုင်းရင်းသားအစစ်ကို မောင်နှမများက တွဲလက်ညီညီဖြင့် စုပေါင်းအကောင် အထည်ဖော်ကြပါရန် တိုက်တွန်းရေးသားလိုက်ရ ပါသည်။ ။

## ငြိမ်းချမ်းရေးဟူသည်မှာ အပြောလွယ်သလောက် အလုပ်ခက်မည်ဖြစ်ရာ ငြိမ်းချမ်းရေးကို ဆောင်ရွက်ကြသည့်အခါ တာဝန်ရှိသူများအနေဖြင့် "မတူကွဲပြားခြင်းမှ ညီညွတ်ခြင်း (Unity in Diversity)" ကို ရှာကြရပေမည်။ ရှာလည်း ရှာကြံနေကြပေမည်။ မငြိမ်းချမ်းသော ဒီဘက်ကမ်းမှ ငြိမ်းချမ်းသော ဟိုဘက်ကမ်းသို့ လျှောက်လှမ်းဖို့ရန် ဘုံတံတားတစ်စင်း (A Common Bridge) လိုအပ်သည်ဆိုခြင်းအို ထိုတံတားသည် (၂၁) ရာစုပင်လုံညီလာခံသာ ဖြစ်ပေလိမ့်မည်

### ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်များ

စာရေးသူတို့နိုင်ငံအား ဖွံ့ဖြိုးဆဲနိုင်ငံ သို့မဟုတ် ဖွံ့ဖြိုးမှုနောက်ကျသောနိုင်ငံဟုဆိုလျှင် အဓိကတရားခံမှာ မငြိမ်းချမ်းသောကြောင့်ဟု ဆိုရပေမည်။ ငြိမ်းချမ်းရေး ဆိုသည်ကို လက်နက်ကိုယ်စီကိုင်စွဲကာ ပြောဆိုတည် ဆောက်နေ၍ မရစကောင်းပါ။ သို့ဖြစ်၍ တစ်နိုင်ငံလုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှု ရပ်စဲရေးသဘောတူစာချုပ် (NCA) ကို ၂၀၁၅ ခုနှစ် ဩဂုတ်လ ၇ ရက်နေ့တွင် အစိုးရနှင့် တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့များ နှစ်ဖက်သဘောတူ အချောသပ်ရေးဆွဲခဲ့ပြီး ၂၀၁၅ ခုနှစ် အောက်တိုဘာလ ၁၅ ရက်နေ့တွင် အစိုးရနှင့် တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင် အဖွဲ့ ရှစ်ဖွဲ့တို့ NCA ကို လက်မှတ်ရေးထိုးနိုင်ခဲ့ပါသည်။ ဆက်လက်၍ ၂၀၁၈ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီလ ၁၃ ရက်နေ့တွင် မွန်ပြည်သစ်ပါတီ (NMSP)နှင့် လားဟူဒီမိုကရက်တစ် အစည်းအရုံး (LDU)တို့က NCA တွင် ပါဝင်လက်မှတ် ရေးထိုးခဲ့ကြသည်။

ငြိမ်းချမ်းရေးဟူသည်မှာ အပြောလွယ်သလောက် အလုပ်ခက်မည်ဖြစ်ရာ ငြိမ်းချမ်းရေးကို ဆောင်ရွက်ကြ သည့်အခါ တာဝန်ရှိသူများအနေဖြင့် "မတူကွဲပြားခြင်းမှ

ကျရာကဏ္ဍမှ ပူးပေါင်းပါဝင်ကြိုးပမ်းကြဖို့လိုပေမည်။

### တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး

နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံ၏ အမျိုးသားလိုခြံရေးတွင် ပြည်ပ အဖျက်အန္တရာယ်မှ ကာကွယ်ရေးနှင့် ပြည်တွင်းလိုခြံရေး ဟူ၍ အပိုင်းနှစ်ပိုင်း ပါဝင်ပါသည်။ ပြည်တွင်းလိုခြံရေးတွင် အရေးအကြီးဆုံးမှာ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး ဖြစ်ပါသည်။ ကျွန်ုပ်တို့သည် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးအကြောင်းပြောလျှင် တရားစီရင်ရေးဆိုင်ရာ အဖွဲ့အစည်းများနှင့် ရဲတပ်ဖွဲ့ကိုသာ ပြေးမြင်လေ့ရှိပါသည်။ ပြည်တွင်းစစ် (ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်း ရေး) နှင့် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး၏ ဆက်စပ်မှုကို အလေး ဂရုပြုမှု အားနည်းတတ်ကြပါသည်။ ပြည်တွင်းစစ်ဖြစ်နေ၍ မငြိမ်းချမ်းလျှင် ထိုနေရာ၊ ထိုဒေသဝယ် တရားဥပဒေစိုးမိုး ရေး၊ တရားဥပဒေ၏ အာဏာသက်ရောက်မှု ကင်းမဲ့ပေလိမ့် မည်။ ထိုအခါ ဒေသခံပြည်သူများက ပို၍အတိအကျရောက်ကြ မည်ဖြစ်သည်။ ပြည်သူတို့၏ စားဝတ်နေရေး၊ စီးပွားရေး၊ ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေး၊ လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေး၊ လုံခြုံရေး အစရှိသဖြင့် ကဏ္ဍစုံအတိအကျရောက်ကြရမည်မှာမလွယ်ပါ။ သို့ဖြစ်၍ လူ့ဘောင်အသိုက်အဝန်းတစ်ခု လုံခြုံဘေးကင်းစွာ ဖြင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရန် လိုအပ်သောတရားဥပဒေစိုးမိုး













တွေ့ဆုံမေးမြန်း

ဒုတိယအကြိမ်မြောက် သွေးချင်းတို့ရဲ့ပွဲတော်ဆီအခမ်းအနား အောင်မြင်စွာကျင်းပပြီးစီး

မြန်မာနိုင်ငံ တိုင်းရင်းသားလုပ်ငန်းရှင်များအသင်းကဦးဆောင်၍ ကယားပြည်နယ်တိုင်းရင်းသားလုပ်ငန်းရှင်များအသင်းက ကြီးမှူးကျင်းပသည့် ဒုတိယအကြိမ် သွေးချင်းတို့ရဲ့ပွဲတော်ဆီအခမ်းအနား အောင်မြင်စွာကျင်းပပြီးစီးခဲ့ပြီဖြစ်သည်။ သွေးချင်းတို့ရဲ့ပွဲတော်ဆီ ပွဲတော်၏နောက်ဆုံးနေ့တွင် လာရောက်ဖျော်ဖြေခဲ့ကြသည့် အနုပညာရှင်၊ လုပ်ငန်းရှင်များနှင့် လာရောက်လည်ပတ်ခဲ့ကြသူများ၏စကားသံများကို ဖော်ပြအပ်ပါသည် -



စောမိုးရှေး



ချမ်းချမ်း

ချမ်းချမ်း(တေးသံရှင်)

ဒီနှစ်က ရန်ကုန်မှာရော၊ ကယားပြည်နယ်မှာရော နှစ်နေရာလုံး ဖျော်ဖြေ ဖြစ်တယ်။ ဒီပွဲတော်က တိုင်းရင်းသားတွေရဲ့ ရိုးရာယဉ်ကျေးမှုမလေ့တွေကို တစ်နေရာတည်းမှာ လေ့လာခွင့်ရတယ်။ အစားအသောက်တွေလည်းပါတော့ မစားဖူးသေးတဲ့ အစားအစာတွေကိုလည်း မြည်းစမ်းခွင့်ရတယ်။ ပျော်စရာ ပွဲတော်တစ်ခုလည်းမဟုတ်ဘဲ ဗဟုသုတလည်းရမယ်၊ စတိတ်ရှိုးလည်းအခမဲ့ ကြည့်ရမယ်။ ညီမလည်း တိုင်းရင်းသူတစ်ယောက်ပဲ။ မိသားစုဝင်တွေ၊ ဆွေမျိုးတွေလေ့လာလို့ရသလို အခြားမတူညီကွဲလွဲတဲ့ ရိုးရာတွေကို လေ့လာလို့ ရတယ်။ ညီမတော့ ကြိုက်တယ်။

ဒေါ်လေးပျို

(ဆိုင်ရှင်၊ ပန်းကံကော်တိုင်းရင်းသားပိုးထည်၊ ချည်ထည်ရောင်းဝယ်ရေး)

သွေးချင်းတို့ရဲ့ပွဲတော်ကို ဒီနှစ်မှစပြီး ပါဝင်ရောင်းချဖြစ်တာပါ။ ဒီပွဲက အခြားပွဲတွေနဲ့မတူပါဘူး။ လူဝင်များတဲ့အတွက် ရောင်းလို့၊ ဝယ်လို့ကောင်းပါတယ်။ တိုင်းရင်းသားရိုးရာချည်ထည်တွေဆိုတော့ ကရင်ပါမယ်၊ မွန်ပါမယ်၊ ချင်းပါမယ်၊ ကချင်ပါမယ်။ အဲဒီအထဲမှာမှ အရောင်းရဆုံးကတော့ ကချင်အထည်ပါ။ ပွဲတော်က ဒီနေ့နောက်ဆုံးနေ့ဖြစ်တဲ့အတွက် Promotion အနေနဲ့ အရင်းဈေး အတိုင်းကို ရောင်းချပေးခဲ့တယ်။

မကေသွယ် (ဗဟန်းမြို့နယ်၊ ပွဲတော်လာရောက်ကြည့်ရှုသူ)

ဒီပွဲကိုနေ့တိုင်းလိုလိုရောက်ဖြစ်ပါတယ်။ တိုင်းရင်းသားတွေရဲ့ရိုးရာမလေ့ ထုံးစံတွေကို သိမြင်ခွင့်ရတဲ့အတွက် ဗဟုသုတရစရာအများကြီးရှိတာကြောင့် လာရောက်လေ့လာဖြစ်တာပါ။ အရင်ရက်တွေက မကြည့်ဖြစ်တဲ့ တိုင်းရင်းသား ပြခန်းတွေကို ဆက်ကြည့်တယ်။ ရိုးရာအထည်တွေဝယ်ဖြစ်တယ်။ မသိသေးတဲ့ တိုင်းရင်းသားရိုးရာအစားအစာတွေကိုလည်း ဝယ်ယူစားသောက်ဖြစ်တယ်။

ဦးအောင်ငွေ

(ဒုတိယအထွေထွေမန်နေဂျာ၊ ရွှေဆည်တော်ကိုးသုံးလုံးရောင်းဝယ်ရေးကုမ္ပဏီ) သွေးချင်းတို့ရဲ့ပွဲတော်ကို မနှစ်ကလည်း ပါဝင်ဖြစ်ပါတယ်။ ရာသီဥတု



ဒေါ်လေးပျို



မကေသွယ်



ဦးအောင်ငွေ



မအိဖြိုးချယ်ရီ

ပူတာရယ် ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်ကလည်းရှိတော့ မနှစ်ကထက်နည်းနည်းရောင်းအား ကျတယ်။ ကျွန်တော်တို့ထုတ်ကုန်တွေရဲ့ဈေးနှုန်းက ပုံမှန်ဖြစ်ပြီးရောင်းချတာ တွေထက် ဈေးနှုန်းချပြီး ရောင်းချပေးတယ်။ ပစ္စည်းတွေကိုလည်း လက်ဆောင် ပေးပြီး ရောင်းချပါတယ်။ မနှစ်က ကချင်ပြည်နယ်က ဦးစီးကျင်းပခွင့်ရခဲ့တယ်။ ယခုနှစ်ကတော့ ကယားပြည်နယ်က ဦးစီးကျင်းပတယ်။ ဒီလိုပွဲတော်တွေကို နှစ်စဉ်နှစ်တိုင်း ကျင်းပစေချင်ပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့ရဲ့ ကုန်ပစ္စည်းတွေကို စားသုံးသူတွေ ဈေးသက်သက်သာသာနဲ့ ဝယ်ယူခွင့်ရပြီး ပြည်သူနဲ့လည်း ထိတွေ့ခွင့်ရတယ်။ ပျော်ပျော်ပါးပါးရှိကြတယ်။ ဒီနေ့ကနောက်ဆုံးနေ့ဆိုတော့ ဈေးချတဲ့ သဘောသဘာဝလည်းရှိတော့ ရောင်းအားပိုကောင်းမယ်ထင်ပါတယ်။

မအိဖြိုးချယ်ရီ(ကိုယ်ပိုင်စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်)

အခုညစတိတ်ရှိုးမှာ ညီမတို့ကြိုက်တဲ့ အဆိုတော်တွေပါတဲ့အတွက် နှစ်မြိုက်တယ်။ ဦးညီထွဋ်ကို ကြိုက်တယ်။ နိနီခင်ဇော်တို့လည်း ပါတယ်။ ညီမ တို့ကလည်း ကယားလူမျိုးတွေဆိုတော့ စည်းလုံးခြင်းက အလွန်အရေးကြီးတယ်။ စည်းလုံးမှလည်း တိုင်းပြည်ငြိမ်းချမ်းမှာလေ။ အဆိုတော်တွေကို ကြိုက်နှစ်သက် လို့ လာအားပေးတာပါ။

“သွေးချင်းတို့ရဲ့ပွဲတော်ဆီ” ပွဲတော်ကြီးအတွင်း တိုင်းရင်းသားလူမျိုး တစ်စုချင်းစီ၏ စုပေါင်းအကအလှများ၊ ပွဲတော်ကို နိုင်ငံကျော်တေးသံရှင်များ၏ ဖျော်ဖြေတင်ဆက်မှုများ၊ တိုင်းရင်းသားတို့၏ ယဉ်ကျေးမှုရိုးရာမလေ့များ၊ နေထိုင်မှုပုံစံများ၊ ဝတ်စားဆင်ယင်မှုများနှင့် တိုင်းရင်းသားဒေသများ၏ အထင် ကရနေရာများကို ပြသထားသည့် ကချင်၊ ကယား၊ ကရင်၊ ချင်း၊ ဗမာ၊ မွန်၊ ရခိုင်၊ ရှမ်း၊ ဝါ၊ ကိုးကန့်၊ တအာင်း၊ ပအိုဝ်း၊ နာဂ၊ ဓနုတို့၏ ရိုးရာယဉ်ကျေးမှုပြခန်းများ၊ တိုင်းရင်းသားရိုးရာစားသောက်ဆိုင်များ၊ တိုင်းရင်းသားဒေသထွက်ကုန်ပစ္စည်း အရောင်းဆိုင်များအပြင် ပွဲတော်အထိမ်းအမှတ်အဖြစ် ကျင်းပသည့် 2020 Miss Myanmar Ethnic ပြိုင်ပွဲများဖြင့် စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ ကျင်းပခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

တွေ့ဆုံမေးမြန်း - ဝင်းဝင်းမော်၊ ညွန့်ကိုကို ဓာတ်ပုံ - ဇော်မင်းလတ်

စောမိုးရှေး (ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ၊ ကယားတိုင်းရင်းသားလုပ်ငန်းရှင်များအသင်း)

ကျွန်တော်တို့ပြည်နယ် သေးသေးလေးအနေနဲ့ ယခုလိုကြီးမားတဲ့ ပွဲတော်ကြီးကို ကျင်းပခွင့်ပြုပေးတဲ့ မြန်မာနိုင်ငံတိုင်းရင်းသားလုပ်ငန်းရှင်များ အသင်း၊ တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများရေးရာဝန်ကြီးဌာနတို့အပြင် လိုအပ်တာတွေကို အစစအရာရာကူညီပေးတဲ့ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့နဲ့ ကယား ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ကို အထူးပဲကျေးဇူးတင်ကြောင်း ပြောချင်ပါတယ်။ ယခုလို ပွဲကို ကျင်းပရခြင်းအားဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံမှာရှိတဲ့ တိုင်းရင်းသားလူမျိုးအားလုံးနဲ့ ရင်းနှီးခွင့်ရတယ်။ သူတို့ရဲ့ရိုးရာယဉ်ကျေးမှုတွေကို သိခွင့်ရတဲ့အတွက် အင်မတန်မှ ဝမ်းမြောက်ဂုဏ်ယူမိပါတယ်။ လာမယ့်နှစ်မှာ ကရင်တိုင်းရင်းသားလုပ်ငန်းရှင် များအသင်းက ကျင်းပခွင့်ရတယ်ဆိုတော့ သူတို့ကိုလည်း ပွဲတော်ရဲ့အတွေ့အကြုံ တွေကို ကျွန်တော်တို့တတ်နိုင်သလောက် ဝေမျှပေးမယ်။ နောင်နှစ်တွေမှာလည်း ဒီထက်ပိုကောင်းအောင်၊ ပိုစည်ကားအောင် ကျင်းပနိုင်မယ်လို့ မျှော်လင့်ပါတယ်။

မြန်မာနိုင်ငံ တိုင်းရင်းသားလုပ်ငန်းရှင်များအသင်းအောက်မှာရှိတဲ့ အသင်း ၁၄ သင်းနဲ့ပူးပေါင်းပြီး ဒီပွဲတော်ကို ကျင်းပခွင့်ရတဲ့အတွက် ကျွန်တော် တို့မှာ တန်ဖိုးမဖြတ်နိုင်တဲ့ အတွေ့အကြုံတွေရခဲ့ပါတယ်။ တိုင်းရင်းသား တစ်မျိုးနဲ့တစ်မျိုး ယဉ်ကျေးမှုတွေ၊ ဓလေ့ထုံးစံတွေ မတူကြပါဘူး။ မတူ သော်လည်း ဒီပွဲတော်ဖြစ်မြောက်အောင် အားလုံးက မတူတာတွေကိုထားခဲ့ပြီး တူတာတွေကို ပေါင်းစပ်ဆောင်ရွက်ကြတဲ့အတွက် ဒီပွဲတော်ကြီးကတစ်ဆင့် ရရှိတဲ့ စည်းလုံးမှုဟာ လာမယ့်အနာဂတ်မှာလည်း အများကြီးစည်းလုံးမှုအကျိုး ဖြစ်ထွန်းမယ်လို့ ယုံကြည်ပါတယ်။

ငြိမ်းချမ်းရေးနဲ့ပတ်သက်ပြီး ကယားပြည်နယ်မှာ NCA လက်မှတ်မထိုးတာ တစ်ဖွဲ့ပဲကျန်ပါတယ်။ သူတို့တွေကိုလည်း တိုင်းရင်းသားလုပ်ငန်းရှင်များ အသင်းကနေတစ်ဆင့် ဝေမျှပေးကြတဲ့ သတင်းစကားတွေကို တတ်နိုင်သလောက် ဝေမျှပြီးတော့ သူတို့အနေနဲ့ငြိမ်းချမ်းရေးကို တစ်နေ့နေ့ တစ်ချိန်ချိန်မှာတော့ အကောင်အထည်ဖော်လာလိမ့်မယ်လို့ ယုံကြည်ပါတယ်။

Advertisement for Myanmar Imperial University (MIU) featuring logos for University of Northampton, Pearson, and MIU. It lists various degree programs: BA (Hons:) in Business & Management, Marketing Management, and International Tourism Management; MBA (Master of Business Administration); and DBA (Doctorate in Business Administration). It also features an Executive Diploma in Strategic Management and Leadership, Strategic Marketing and Brand Management, Operations and Project Management, and Business Research. The ad includes contact information: အမှတ်(၁)၊ ဈေးမြောက်လမ်း (ဦးဝိစာရအိုင်အနီး)၊ ဘုရားကြီးရပ်ကွက်၊ ဒဂုံမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့၊ 01 380233-234 / 09 73210001. A 'MARCH Intake ENROLL NOW!' banner is also present.



### ရန်ကုန်၌ စိဘီ ဘဏ်ဝန်ထမ်းအား သေနတ်ဖြင့်ခြိမ်းခြောက် ဘဏ်မှ ငွေကျပ်သိန်း ၆၀၀ ခန့် လုယူထွက်ပြေး

ရန်ကုန် ဖေဖော်ဝါရီ ၇  
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဒဂုံမြို့သစ်(မြောက်ပိုင်း)မြို့နယ် အမှတ်(၃၅)ရပ်ကွက် ပင်လုံလမ်းနှင့် အထွာဝါလမ်းသွယ်ထောင့် အမှတ်(၁၂၁၇)ရှိ စိဘီဘဏ်၌ ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် အမျိုးသားတစ်ဦးက ဘဏ်ဝန်ထမ်းများအား သေနတ်ဖြင့်ခြိမ်းခြောက်ကာ ငွေကျပ် သိန်း ၆၀၀ ခန့် လုယူထွက်ပြေးမှု ဖြစ်ပွားခဲ့သည်။

ယနေ့ နံနက် ၉ နာရီ ၁၅ မိနစ်ခန့်က အရပ် ငါးပေ ခုနစ်လက်မခန့်ရှိ အမျိုးသားတစ်ဦးသည် ဂျင်းဂျာကင်ဝတ်ထားပြီး ဦးထုပ်နက်ပြာရောင်ကို ပြောင်းပြန်ဆောင်းထားလျက် ဘဏ်လုံခြုံရေး ဝန်ထမ်းကို သေနတ်ဖြင့်ထောက်၍ ဘဏ်အတွင်းဝင်ခိုင်းကာ ဘဏ်အတွင်းရှိ ဝန်ထမ်းအားလုံးကို ခြိမ်းခြောက်မှုများပြုလုပ်ပြီး ဝမ်းလျားမှောက်ခိုင်းခဲ့သည်။

ထို့နောက် အဆိုပါအမျိုးသားက ၎င်းထံတွင် သေနတ်များ၊ ဗုံးများပါသည်ဟုပြောဆိုကာ ငွေကောင်တာမှ စုစုပေါင်းငွေကျပ် သိန်း ၆၀၀ အား အသင့်ပါလာသော ခရီးဆောင်လက်ဆွဲအိတ် အတွင်းထည့်ပြီး ၎င်းအိတ်အတွင်းမှ ကြိုးဖြင့်ချည်နှောင်ထားသော ဗုံးတုကိုထုတ်၍ ဘဏ် အတွင်းရှိ သမံတလင်းပေါ်နှင့် ငွေထုတ်ကောင်တာပေါ်တို့တွင် တစ်ခုစီထားရှိခဲ့ကာ အထွာဝါ လမ်းသွယ်အတွင်း အသင့်ကြိုတင်ရပ်တန့်ထားသော အငှားယာဉ်ဖြင့် ထွက်ပြေးသွားသည်။

အဆိုပါဖြစ်စဉ်နှင့်ပတ်သက်၍ သက်ဆိုင်ရာစစ်ဆေးမှုများအရ ဘဏ်တွင်ထားရှိခဲ့သည့် ဗုံးမှာ အတုဖြစ်ကြောင်းသိရှိပြီး သက်ဆိုင်ရာက ကျူးလွန်သူအား အမြန်ဆုံးဖမ်းဆီးရမိရေး ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။



### ကသာခရိုင်အတွင်း လေးမြို့နယ်မှ တရားမဝင်သစ် တန် ၉၀ ကျော် သိမ်းဆည်းရမိ

ကသာ ဖေဖော်ဝါရီ ၇  
စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ကသာခရိုင်သစ်တောဦးစီးဌာနမှ လက်ထောက်ညွှန်ကြား ရေးမှူး ဦးမြင့်နိုင် ဦးစီးသောအဖွဲ့သည် ဖေဖော်ဝါရီ ၁ ရက်မှ ၆ ရက်အထိ တရားမဝင်သစ်များ ရှာဖွေဖမ်းဆီးခြင်းဆောင်ရွက်ရာ ထီးချိုင့်၊ ဝန်းသို၊ ဗန်းမောက်၊ အင်းတော်မြို့နယ်များမှ တရားမဝင်သစ်ခွဲသား စုစုပေါင်း ၆၉၆ လုံး၊ ချောင်း (၉၄ ဒသမ ၁၉၄၈ တန်)၊ တရားမဝင် သစ်စက်အင်ဂျင်နှစ်လုံး၊ လှေပိုင်း နှင့်ဆက်စပ်ပစ္စည်းများနှင့် လက်ကိုင်သစ်ဖြတ်စက် သုံးလက်တို့ကို သိမ်းဆည်းရမိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။  
အဆိုပါဖြစ်စဉ်နှင့်ပတ်သက်၍ ပြစ်မှုကျူးလွန်သူများအား စုံစမ်းဖော်ထုတ် အရေးယူဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

လူအောင်(ကသာ)

### မြို့နယ်အချို့တွင် မူးယစ်ဆေးဝါးများ သိမ်းဆည်းရမိ



ထိုင်းနိုင်ငံသူ Ms. Bulan Pantong နှင့် သိမ်းဆည်းရမိသည့် အိုက်စများကို တွေ့ရစဉ်။

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၇  
မူးယစ်ဆေးဝါးတားဆီးနှိမ်နင်းရေးရဲတပ်ဖွဲ့မှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် ဖေဖော်ဝါရီ ၆ ရက် ညနေပိုင်းတွင် မိုးကောင်း မြို့နယ် ပင်းဘောကျေးရွာ မီးလောင်ကုန်း တောင်ခြေရှိညှိဦး(ခ)ညိုတုတ်၏တံကိုရှာဖွေရာ ဘိန်းဖြူ သူညီ ဒသမ ၀၅ ကီလို၊ စိတ်ကြွေးသွပ် ဆေးပြား ၁၁၆၀၊ တူမီးသေနတ် သုံးလက်နှင့် ငွေကျပ် ၂၂၀၀၀၀ တို့ကို သိမ်းဆည်း ရမိခဲ့သည်။  
အလားတူ ယင်းနေ့ ည ၇ နာရီက မူးယစ်ဆေးဝါးတားဆီးနှိမ်နင်းရေးရဲတပ်ဖွဲ့မှ

တပ်ဖွဲ့ဝင်များပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် ဘားအံမြို့နယ် တောကြီးကျေးရွာအနီး ဘားအံ-ဝုံးအိုင်ကားလမ်းတွင် စောညာသက် ဝင်း မောင်းနှင်လာသည့် ဆိုင်ကယ်ကို ရပ်တန့် ရှာဖွေရာ စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြား ၂၉၇၀ ကို လည်းကောင်း၊ ထို့အတူ ဖေဖော်ဝါရီ ၃ ရက် ညနေ ၅ နာရီက မူးယစ်ဆေးဝါးတားဆီးနှိမ်နင်း ရေးရဲတပ်ဖွဲ့မှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များပါဝင်သော ပူးပေါင်း အဖွဲ့သည် မင်္ဂလာဒုံမြို့နယ် ရန်ကုန်အပြည်ပြည် ဆိုင်ရာလေဆိပ်တွင် ထိုင်းနိုင်ငံ ဘန်ကောက် လေဆိပ်မှ ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံ မနီလာမြို့သို့ ပို့ဆောင် မည့် စက္ကူပုံးများကိုစစ်ဆေးရာ အိုက်စစ် ၃ ဒသမ ၉ ကီလို သိမ်းဆည်းရမိခဲ့ပြီး ကွင်းဆက် ဖော်ထုတ်ချက်အရ ဖေဖော်ဝါရီ ၄ ရက် မွန်းလွဲ ပိုင်းတွင် ကမာရွတ်မြို့နယ် အမှတ်(၁)ရပ်ကွက် ဗဟိုလမ်းရှိ မိုတယ်အခန်းအမှတ် (၄၄၀)တွင် တည်းခိုနေထိုင်သည့် ထိုင်းနိုင်ငံသူ Ms. Bulan Pantong အား ဖမ်းဆီးရမိခဲ့သဖြင့် ၎င်းတို့အား မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့် စိတ်ကိုပြောင်းလဲစေသော ဆေးဝါးများဆိုင်ရာဥပဒေအရ အရေးယူထား ကြောင်း သိရသည်။

ရဲပြန်ကြား

### တရားမဝင်ကုန်စည်များ တားဆီးထိန်းချုပ်ရေး ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ

မန္တလေး ဖေဖော်ဝါရီ ၇  
တရားမဝင်ကုန်စည်များ တားဆီးထိန်းချုပ်ရေးအတွက် ရေပူနှင့်မရမ်းချောင်း အမြဲတမ်းစစ်ဆေးရေး စခန်းတို့အား ဌာနဆိုင်ရာပူးပေါင်းအဖွဲ့များဖြင့် ၂၀၁၇ ခုနှစ် မတ် ၁ ရက်တွင် စတင်ဖွင့်လှစ် ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး ဖေဖော်ဝါရီ ၆ ရက်တွင် မန္တလေး-မူဆယ် ပြည်ထောင်စုလမ်းမကြီးတစ်လျှောက် ကုန်သွယ်မှုယာဉ် ပို့ကုန် ၁၄၁၁ စီး၊ သွင်းကုန် ၁၃၆၅ စီး၊ ရန်ကုန်-မြဝတီလမ်းမကြီးတစ်လျှောက် ကုန်သွယ်မှုယာဉ် သွင်းကုန် ၂၀၂ စီး ကုန်စည်များ သယ်ယူပို့ဆောင်လျက်ရှိသည်။  
ဖေဖော်ဝါရီ ၆ ရက်တွင် မရမ်းချောင်းအမြဲတမ်းစစ်ဆေးရေးစခန်းမှ စစ်ဆေးမှုများ ဆောင်ရွက်စဉ် တရားဝင်စာရွက်စာတမ်းအထောက်အထား တစ်စုံတစ်ရာတင်ပြနိုင်ခြင်းမရှိ သည့်ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၁ ဒသမ ၄၅၂ သန်းတန်ဖိုးရှိ ကားတာယာများကို သိမ်းဆည်းရမိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

တရားဝင်စာရွက်စာတမ်းအထောက်အထား တစ်စုံတစ်ရာတင်ပြနိုင်ခြင်းမရှိသည့် ကားတာယာများကို တွေ့ရစဉ်။



ရဲပြန်ကြား

### သထုံမြို့၌ အမျိုးသားသုံးဦးအား ခိုးယူထားသောဆိုင်ကယ်ရှစ်စီးနှင့်အတူ ဖမ်းဆီးရမိ

သထုံ ဖေဖော်ဝါရီ ၇  
မွန်ပြည်နယ် သထုံမြို့ နောင်ဘိုကျေးရွာ ပိတောက် ပင်ပိုင်း၌ ဘားအံမြို့မှ ဆိုင်ကယ်ခိုးယူသူနှစ်ဦးအား ခိုးယူထားသောဆိုင်ကယ်ရှစ်စီးနှင့်အတူ ဖေဖော်ဝါရီ ၃ ရက် နံနက် ၂ နာရီခွဲခန့်တွင် ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များက ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ထပ်မံစစ်ဆေးခဲ့ရာ ဖေဖော်ဝါရီ ၆ ရက်က ဆိုင်ကယ်ခုနစ်စီးနှင့် ပြစ်မှု ကျူးလွန်သူတစ်ဦး ထပ်မံဖမ်းဆီးရမိကြောင်း သိရသည်။  
ဖြစ်စဉ်မှာ သထုံခရိုင် မှုခင်းနှိမ်နင်းရေးဌာနမှ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ သိမ်းဆည်းရမိခဲ့ရုံစခန်းမှ ရဲတပ်ဖွဲ့ ဝင်များပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် လှည့်ကင်း ဆောင်ရွက်နေစဉ် သထုံမြို့ နောင်ဘိုကျေးရွာ ပိတောက်ပင်ပိုင်း ရန်ကုန်-မော်လမြိုင်ကားလမ်းမ ပေါ်တွင် မော်လမြိုင်မှ ရန်ကုန်သို့ ဆိုင်ကယ်စီးနှင်း လာသော ကျော်ကျော်ခိုင် ဟံသာဝတီပိုင်းကွက်သစ် ရပ်ကွက် သာယာဝတီမြို့ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးနေသူ နှင့် မင်းအောင် ဒေါ်စိုင်းပိုင်းအောက်ကုန်းမြင့် မြောင်ရပ် သာယာဝတီမြို့နယ် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး နေသူတို့ဖြစ်ကြောင်းသိရှိပြီး စီးနှင်းလာသော ဆိုင်ကယ်မှာ ပိုင်ဆိုင်ကြောင်းအထောက်အထား တစ်စုံတစ်ရာပြသနိုင်ခြင်းမရှိဘဲ ကရင်ပြည်နယ် ဘားအံမြို့ရှိ နေအိမ်အဆောက်အအုံတစ်ခုအတွင်းမှ ခိုးယူလာကြောင်း စစ်ဆေးပေါ်ပေါက်သဖြင့် ဖမ်းဆီး စစ်ဆေးအရေးယူခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ကွင်းဆက် ပြစ်မှုကျူးလွန်သူအား ဆက်လက်ဖော်ထုတ် ဖမ်းဆီး ခဲ့ရာ ဘိုဘိုဦး(ခ)ရဲရင့် ထူးမြတ်ဂုန်ကျေးရွာနေသူ နှင့်အတူ စုစုပေါင်း ဆိုင်ကယ်ရှစ်စီး သိမ်းဆည်းရမိ ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။  
အဆိုပါဖြစ်စဉ်နှင့်ပတ်သက်၍ ကျော်ကျော်ခိုင်၊ မင်းအောင်နှင့် ဘိုဘိုဦး(ခ)ရဲရင့်တို့အား သိမ်းဆည်း နယ်မြေရဲစခန်းက အရေးယူဆောင်ရွက်သွားမည် ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ လှိုင်ထွန်းအောင်(သထုံ)

**KAPLAN**  
MYANMAR  
UNIVERSITY COLLEGE

သင့်ငွေချယ်မှု  
သင့်ပညာရေး  
သင့်အနာဂါတ်

KAPLAN MYANMAR  
UNIVERSITY COLLEGE

ကမ္ဘာ့အဆင့်မီ UK ဘွဲ့များကို  
မြန်မာပြည်တွင်ပင် ရယူလိုက်ပါ...

**BA (Hons)**

- International Business
- Marketing

100% FOREIGN LECTURERS

**BSc (Hons)**

- Computer Science

OVERSEAS LEARNING EXPERIENCE

Call Now >> 09 777 686 000, 09 777 636 000

Teesside  
University









ပြည်တွင်းရေးရာ

လှိုင်းဘွဲ့ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအား အသိပညာပေးဟောပြောပွဲ ကျင်းပ



လှိုင်းဘွဲ့ ဖေဖော်ဝါရီ ၇

ကရင်ပြည်နယ် လှိုင်းဘွဲ့မြို့နယ် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနနှင့် မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့တို့ ပူးပေါင်း

၍ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအား အသိပညာပေးကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်ခြင်းကို ဖေဖော်ဝါရီ ၆ ရက် နံနက် ၉ နာရီက အမှတ်(၃) အခြေခံပညာမူလတန်းလွန်ကျောင်း၌

မန္တလေးမြို့ မဟာမုနိဘုရားကြီး၌ ရွှေမိုက်ထုတ်ယူခြင်းလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်

မန္တလေး ဖေဖော်ဝါရီ ၇

မန္တလေးမြို့ မဟာမုနိဘုရားကြီးအသုံးအဆောင်ပစ္စည်းများမှ ရွှေမိုက်ထုတ်ယူခြင်းလုပ်ငန်းကို ဖေဖော်ဝါရီ ၆ ရက် နံနက်ပိုင်းက ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။

ရွှေမိုက်ထုတ်ယူခြင်းမှရရှိလာသောရွှေများကို မဟာမုနိဘုရားကြီးဂေါပကအဖွဲ့ တာဝန်ရှိသူများရှေ့တွင် ချိန်တွယ်သိမ်းဆည်းသွားမည်ဖြစ်ပြီး ဘုရားကြီးဘက်စုံမွမ်းမံရေးလုပ်ငန်းများတွင် အသုံးပြုမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

မဟာမုနိဘုရားကြီးမှ ရွှေမိုက်ထုတ်ယူသည့် လုပ်ငန်းကို လွန်ခဲ့သည့်နှစ်ပေါင်း ၇၀မှ စတင်လုပ်ဆောင်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး ၂၀၁၅ ခုနှစ်တွင် ရွှေပိဿာချိန် ၆ ပိဿာခန့်၊ ၂၀၁၆ ခုနှစ်တွင် ရွှေပိဿာချိန် ၇ ပိဿာခန့်၊ ၂၀၁၇ ခုနှစ်တွင် ရွှေပိဿာချိန် ၇ ပိဿာခန့်၊ ၂၀၁၈ ခုနှစ်တွင် ရွှေပိဿာချိန် ၇ ပိဿာခန့်၊ ၂၀၁၉ ခုနှစ်တွင် ရွှေပိဿာချိန် ၇ ပိဿာခန့်၊ ၂၀၂၀ ခုနှစ်တွင် ရွှေပိဿာချိန် ၇ ပိဿာခန့် ရရှိခဲ့ကြောင်း မိုက်ထုတ်ယူရေးအဖွဲ့မှ သိရသည်။

သန်းဇော်မင်း (ပြန်/ဆက်)

စာပေဗိမာန်စာအုပ်အသင်း စာအုပ်ဖြန့်ချိ

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၇

ပုံနှိပ်ရေးနှင့် ထုတ်ဝေရေးဦးစီးဌာန စာပေဗိမာန်စာအုပ်အသင်းက ၂၀၁၇ ခုနှစ် ပခုက္ကူဦးအုန်းဖေ တည်ထောင်သော ပခုက္ကူစာပေဆု၊ ဝတ္ထုတိုပေါင်းချုပ်၊ ပထမဆုရ "ယိမ်းနွဲ့လျှို" ရေးသားသည့် "ရွှေစင်တစ်ရစ် မြတစ်ရစ်ဝတ္ထုတိုများ" စာအုပ်ကို ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်

ဓရိုင်ရုံးများမှတစ်ဆင့်လည်းကောင်း၊ စာတိုက်မှ တစ်ဆင့်လည်းကောင်း ပေးပို့လျက်ရှိပါသည်။ စာပေဗိမာန်အသင်း ဝင်လိုပါက အတွင်းရေးမှူး၊ စာပေဗိမာန်စာအုပ်အသင်း အမှတ် (၅၂၉/၅၃၁)၊ ကုန်သည်လမ်းရန်ကုန်မြို့၊ ဖုန်း ၀၁-၂၄၉၀၃၁၊ ၃၈၁၄၄၈ တို့သို့ လိပ်မူ၍ ဆက်သွယ်နိုင်ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

သီပေါမြို့၌ ရှမ်းပြည်နယ်နေ့အခမ်းအနား စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာကျင်းပ

သီပေါ ဖေဖော်ဝါရီ ၇

ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း) သီပေါမြို့နယ်လုံးဆိုင်ရာ (၇၃) နှစ်မြောက် ရှမ်းပြည်နယ်နေ့အခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက် ၈ နာရီက မြို့ကျက်သရေဆောင်ခန်းမ၌ ကျင်းပရာ ကျေးရွာအုပ်စု ၂၁ အုပ်စုနှင့် မြို့ပေါ်ရပ်ကွက်တို့မှ ဒေသခံတိုင်းရင်းသားပြည်သူများ ရိုးရာယဉ်ကျေးမှု အိုးစည်ဗုံမောင်း အကအခုန်များဖြင့် ပျော်ရွှင်စွာတက်ရောက်ကြသည်။

အတွင်းရေးမှူး ဦးစိုင်းထွန်းအေးကလည်းကောင်း၊ အသင်းအဖွဲ့အစည်းများကပေးပို့သော သဝဏ်လွှာကို တာဝန်ရှိသူများကလည်းကောင်း အသီးသီး ဖတ်ကြားကြသည်။

ဆက်လက်၍ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဒေါ်နန်းစမ်းစမ်းအေးက ရှမ်းပြည်နယ်နေ့ ဖြစ်ပေါ်လာပုံ သမိုင်းကြောင်းနှင့် ရှမ်းပြည်နယ်နေ့မှအစပြု၍ ပြည်ထောင်စုနေ့ ပေါ်ပေါက်လာပုံကို ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။ ထို့နောက် ရိုးရာယဉ်ကျေးမှုအက၊ အလှပွဲများ ဖျော်ဖြေတင်ဆက်သူများကို ဂုဏ်ပြုလွှာနှင့် ဆုများပေးအပ်ချီးမြှင့်ကြသည်။

ယင်းနောက် စမ်းမာလာသူယျာဉ်အတွင်း၌ တိုင်းရင်းသားလူမျိုးစု ၁၀ စုတို့က ယဉ်ကျေးမှုပြခန်းနှင့် ရိုးရာအစားအစာများကို တည်ခင်းစဉ်ခံကျွေးမွေးခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။

စိုင်း (သီပေါ)

ရွှေသွေးဂျာနယ်ထွက်ရှိ

ဖေဖော်ဝါရီ ၇

ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပုံနှိပ်ရေးနှင့်ထုတ်ဝေရေးဦးစီးဌာန စာပေဗိမာန်ရုံးက အပတ်စဉ်စနေနေ့တိုင်း ရွှေသွေးဂျာနယ်ကို ထုတ်ဝေဖြန့်ချိလျက်ရှိသည်။ ဖေဖော်ဝါရီ ၈ ရက် (စနေနေ့) တွင် ထုတ်ဝေမည့် ရွှေသွေးဂျာနယ်တွင် ပြည်ထောင်စုနေ့သည် မြန်မာပြည် လွတ်လပ်ရေးရရှိရန် ကြိုးပမ်းခဲ့မှု သမိုင်းတွင် အရေးပါသော နေ့ထူးနေ့မြတ် တစ်နေ့ဖြစ်ပုံအကြောင်းကို ရေးဖွဲ့ထားသော ဆရာဝင်းဖေ (အဖျောက်)၏ "ပြည်ထောင်စုနေ့" မျက်နှာပိုးဇာတ်လမ်း၊ ဝေလင်းမျိုးစိတ်တို့၏ သဘောသဘာဝနှင့်

ပေးပါ" ကလေးဝတ္ထုတိုအပါအဝင် ရွှေသွေးအင်္ဂလိပ်စကားပိုင်း၊ ဉာဏ်စမ်းကဏ္ဍ၊ ကဗျာစုံလင်စွာဖြင့် ရေးဖွဲ့ထားသည့် ဖတ်စရာ မှတ်စရာများ ပါရှိကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်



CNG သုံး မော်တော်ယာဉ်များမှ လေအိုးပေါက်ကွဲမှုဖြစ်စဉ် သုံးကြိမ်ဖြစ်ပွားခဲ့ပြီး အသက်ဆုံးရှုံးမှုများရှိသည့်အတွက် အသိပညာပေးလုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်သွားမည်

ရန်ကုန် ဖေဖော်ဝါရီ ၇

၁၆ နှစ်အတွင်း CNG သုံးမော်တော်ယာဉ်များမှ လေအိုးပေါက်ကွဲမှုဖြစ်စဉ် သုံးကြိမ်ဖြစ်ပွားခဲ့ပြီး အသက်ဆုံးရှုံးမှုများရှိသည့်အတွက် အသိပညာပေးလုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း လျှပ်စစ်နှင့် စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာန မြန်မာ့ရေနံနှင့် သဘာဝဓာတ်ငွေ့လုပ်ငန်း မော်တော်ယာဉ် သုံးသဘာဝဓာတ်ငွေ့ဌာနမှ အထွေထွေမန်နေဂျာ ဦးလှဝင်းဌေးက ပြောသည်။

မှာရော အကုန်လုံးမှတ်ထားပါတယ်။ ဒီဆိုင်တွေမှာလည်း Cover ပေါ်မှာကို ရေးပေးထားပါတယ်။ သက်တမ်းကုန်ဆုံးမယ့်ရက်ကို အဲဒီရက်ကနေပြီးတော့ နှစ်ပတ်အထိ သူ့ဆက်ထုတ်နေရင် အဲဒီနောက်ဆုံးထုတ်တဲ့ဆိုင်ကနေပြီးတော့ တစ်ခါတည်း အနိန့်တားလိုက်ပါတယ်။ AI ဝင်ရန်ပေါ့၊ ပြီးတော့မှ AI ဝင်ပြီးပြီဆိုလို့ရင် အိုးတွေပေါ်မှာ အဓိကထုတ်လုပ်တဲ့ခုနှစ်နဲ့ ဖျက်သိမ်းမယ့်ခုနှစ် ရှိပါတယ်။ ကြိုပြီးတော့ သူတို့ကိုအသိပေးထားပါတယ်။ တစ်ဖက်က Customer ဘက်ကြည့်တဲ့အခါကျတော့ Extension ဟာ အသက်နဲ့ရင်းရမှာပါ။ ဒါကြောင့် ကျွန်တော်တို့ကတော့ သတ်မှတ်ကာလ ကျော်လွန်တဲ့လေအိုးကို လုံးဝခွင့်မပြုပါဘူး" ဟု ဦးလှဝင်းဌေးက ပြောသည်။

CNGသုံးမော်တော်ယာဉ်များပေါ်တွင် လိုက်ပါစီးနင်းသည့် ယာဉ်မောင်းအပါအဝင် ခရီးသည်များ၏ အသက်အန္တရာယ် လုံခြုံရေးအတွက် ယာဉ်ပေါ်၌ တပ်ဆင်ထားသည့် လေအိုးများကို တစ်နှစ်လျှင်တစ်ကြိမ် စစ်ဆေးလျက်ရှိပြီး လေအိုးများ၏ သတ်မှတ်ကာလကျော်လွန်ပါက လုံးဝအသုံးပြုခွင့်မပေးကြောင်း သိရသည်။

ထို့ကြောင့် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး သာကေတရှိ CNG အိုးစစ်ဆေးရေးအလုပ်ရုံတစ်ရုံနှင့် ရွာမရှိ CNG အိုးစစ်ဆေးရေးအလုပ်ရုံနှစ်ရုံတို့ဖြင့် ၂၀၁၃ ခုနှစ်မှ လက်ရှိအချိန်ထိ ရန်ကုန်အပါအဝင် မန္တလေး၊ ချောက်၊ ရေနံချောင်းတို့မှ

အလုံးရေ ၈၅၀၀ ခန့်ကို လက်မှတ်ရအင်ဂျင်နီယာများဖြင့် စစ်ဆေးခဲ့ရာ အလုံးရေ ၈၂၀၀ ကျော် အောင်မြင်ပြီး အလုံးရေ ၂၀၀ ကျော်မှာ မအောင်မြင်ခဲ့ကြောင်း မြန်မာ့ရေနံနှင့် သဘာဝဓာတ်ငွေ့လုပ်ငန်း မော်တော်ယာဉ်သုံး သဘာဝဓာတ်ငွေ့ဌာန၏ စာရင်းများအရ သိရသည်။

CNG သုံး မော်တော်ယာဉ်ပိုင်ရှင်အချို့ကလည်း CNG အိုးလည်း ကုန်ကျမှုများသည့်အတွက် အဆိုပါ သက်တမ်းကုန်ဆုံးများကို ဆက်လက်သက်တမ်းတိုးကာ အသုံးပြု၍ ရ-မရ မေးမြန်းမှုများရှိကြောင်း တိုင်းဒေသကြီး သယ်ယူပို့ဆောင်ရေးကြီးကြပ်ကွပ်ကဲမှုဏာဝင်အဖွဲ့ (YRTA)မှ တွဲဖက်အတွင်းရေးမှူး ဦးလှအောင်က ပြောသည်။

လဲခိုင်းတာဖြစ်ပါတယ်"ဟု ၎င်းက ဆက်လက်ပြောပြသည်။ မြန်မာ့ရေနံနှင့် သဘာဝဓာတ်ငွေ့လုပ်ငန်း မော်တော်ယာဉ်သုံး သဘာဝဓာတ်ငွေ့ဌာနအနေဖြင့် CNG စီမံကိန်းကို ၂၀၁၄ ခုနှစ်တွင် တိုးချဲ့ဖော်ဆောင်ခဲ့ပြီး တစ်နိုင်ငံလုံးတွင် CNG အရောင်းဆိုင် ၄၆ ဆိုင်ရှိသည့်အနက် ရန်ကုန်တွင် အရောင်းဆိုင် ၄၁ ဆိုင်၊ မကွေးတွင် သုံးဆိုင်နှင့် မန္တလေးတွင် တစ်ဆိုင်ရှိကြောင်း သိရသည်။

"လေအိုးတွေဟာ သူ့ရဲ့သက်တမ်းရှိတဲ့အတွက် ကျွန်တော်တို့ကလည်း အများပြည်သူအကျိုးငှာ ကိုယ်ဒီလုပ်ငန်းလုပ်ရင် ဒီလေအိုးက ဒီသက်တမ်းမှာလဲရမယ်ဆိုရင် တော့ လဲကြရမှာဖြစ်တယ်။ အန္တရာယ်မဖြစ်အောင်

လက်ရှိ CNG နေ့စဉ်သုံးစွဲမှုအနေဖြင့် ကုဗပေ ၂၄ သန်းကျော်ရှိပြီး ယင်းအနက် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအတွင်း ခရီးသွားပြည်သူ ၃ ဒသမ သန်းကို သယ်ယူပို့ဆောင်ပေးနေသော YBS ယာဉ်များအတွက် ကုဗပေ ၁၃ သန်းကျော် သုံးစွဲလျက်ရှိကြောင်း၊ အငှားယာဉ်များအတွက် ကုဗပေ ၈ သန်းခန့်နှင့် အခြားယာဉ်များအတွက် ကုဗပေ ၂ သန်းခန့် သုံးစွဲလျက်ရှိကြောင်း လျှပ်စစ်နှင့် စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာန မြန်မာ့ရေနံနှင့် သဘာဝဓာတ်ငွေ့လုပ်ငန်း မော်တော်ယာဉ် သုံး သဘာဝဓာတ်ငွေ့ဌာနထံမှ သိရသည်။

ငြိမ်းငြိမ်း



### ကယားပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးအယ်လ်ဖောင်းရှိ လူမှုရေးပင်စင်နှင့် ကလေးငယ်များအား ထောက်ပံ့

မယ်စု ဖေဖော်ဝါရီ ၇

ကယားပြည်နယ် မယ်စုမြို့နယ်တွင် အသက် ၈၅ နှစ်နှင့် အထက် သက်ကြီးဘိုးဘွားများအား လူမှုရေးပင်စင် ထောက်ပံ့ခြင်း၊ ကိုယ်ဝန်ဆောင်မိခင်နှင့် ၎င်းတို့မှမွေးဖွားလာသော အသက်နှစ်နှစ်အောက်ကလေးငယ်များအား ထောက်ပံ့ငွေ ပေးအပ်ပွဲအခမ်းအနားကို ဖေဖော်ဝါရီ ၅ ရက် မွန်းလွဲ ၁ နာရီခွဲက မယ်စုမြို့ မြို့နယ်ခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးအယ်လ်ဖောင်းရှိက လူ့စွမ်းအား အရင်းအမြစ်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ကိုယ်ဝန်ဆောင်မိခင်နှင့် နှစ်နှစ်အောက်ကလေးများအား ထောက်ပံ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။

ဆက်လက်၍ တက်ရောက်လာသည့် ဒေသခံပြည်သူများက သိလိုသည်များကို မေးမြန်းတင်ပြရာ သက်ဆိုင်ရာ ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများက ကဏ္ဍများအလိုက် ပြန်လည်ရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့သည်။

ထို့နောက် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ဇနီးဒေါ်မြင့်မြင့်မော်၊ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးများ၊ ပြည်နယ်ဥပဒေချုပ်၊ ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့အတွင်းရေးမှူးနှင့် တာဝန်ရှိသူများက မယ်စုမြို့နယ်အတွင်းရှိ အသက် ၈၅ နှစ်နှင့်အထက် သက်ကြီးဘိုးဘွားများ၊ ကိုယ်ဝန်ဆောင်မိခင်နှင့် အသက်နှစ်နှစ်အောက်ကလေးငယ်များအတွက် ထောက်ပံ့ငွေများကို လက်ရောက်ပေးအပ်ခဲ့ပြီး မြို့နယ်ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနမှ ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုလုပ်ငန်းများကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုခဲ့သည်။ မယ်စုမြို့နယ်တွင် အသက် ၈၅ နှစ်နှင့်အထက် သက်ကြီးဘိုးဘွား ကိုးဦးအတွက် တစ်လလျှင် ငွေကျပ် ၁၀၀၀၀ နှုန်းဖြင့် အောက်တိုဘာ၊ နိုဝင်ဘာနှင့် ဒီဇင်ဘာ သုံးလစာအတွက် ငွေကျပ် ၂၇၀၀၀၊ ကိုယ်ဝန်ဆောင်မိခင်နှင့် နှစ်နှစ်အောက်ကလေး စုစုပေါင်း ၃၁ ဦးအတွက် တစ်လလျှင် ငွေကျပ် ၁၅၀၀၀ နှုန်းဖြင့် သုံးလစာအတွက် ငွေကျပ် ၁၃၅၀၀၀ ကို ထောက်ပံ့ပေးအပ်ခဲ့သည်။ **ဝတ်ရည် (ပြန်/ဆက်)**

### ပင်လုံစာချုပ်ကိုင်ဆောင်ထားသော ဗိုလ်ချုပ်ကြေးရုပ် လှိုင်သာယာမြို့ ပန်းခြံအတွင်း ထားရှိမည်

ရန်ကုန် ဖေဖော်ဝါရီ ၇

ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်း ပင်လုံစာချုပ် ကိုင်ဆောင်ထားသော ကိုးပေအမြင့်ရှိ ဗိုလ်ချုပ်ကြေးရုပ်အား ဖေဖော်ဝါရီ ၁၃ ရက် ဗိုလ်ချုပ်မွေးနေ့တွင် ဖွင့်လှစ်ရန် ဖေဖော်ဝါရီ ၅ ရက်က ရန်ကုန် မြောက်ပိုင်းခရိုင်လှိုင်သာယာမြို့နယ်သို့ ရောက်ရှိရာ ဒေသခံပြည်သူများက သောင်းသောင်းဖြူဖြူဆိုခဲ့ကြသည်။ ပင်လုံစာချုပ် ကိုင်ဆောင်ထားသော ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းကြေးသွန်းရုပ်တုမှာ ကြေးပိသာချိန် ၃၃၅ပီသာရှိပြီး အမြင့် ကိုးပေတွင် အောက်ခံခုံခြောက်လက်မ စုစုပေါင်း ကိုးပေခြောက်လက်မရှိသည်။ ဘီအိုစီလမ်းဆုံအနီးရှိ ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းပန်းခြံ၌ ၁၃ ပေ အမြင့်ရှိသော ပင်လုံငြိမ်းချမ်းရေးစာချုပ် ကိုင်ဆောင်ထားသည့် ဗိုလ်ချုပ်ကြေးရုပ်အောက်ခံခုံကို တည်ဆောက်ပြီးဖြစ်သည်။

တရားကိုအနာဂတ်လူငယ်တွေရင်ထဲ ကိန်းအောင်းပြီး အစဉ်သတ်ရအတုယူ တတ်ဖို့ ဗိုလ်ချုပ်ကြေးသွန်းရုပ်သွန်းလုပ်ဖြစ်တာပါ”ဟု ပြောကြားသည်။ ဗိုလ်ချုပ်ကြေးသွန်း ရုပ်တုကို လှိုင်သာယာမြို့နယ်တွင် ဖေဖော်ဝါရီ

၆ ရက်မှ ၁၀ ရက်အထိ လှည့်လည်ပြသလျက်ရှိပြီး ၁၁ ရက်တွင် ပန်းခြံအတွင်း ထားရှိမည်ဖြစ်ရာ ဖေဖော်ဝါရီ ၁၃ ရက်တွင် ဖွင့်ပွဲကို စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ ကျင်းပမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ **သစ္စာ**



ဗိုလ်ချုပ်ကြေးရုပ်ဖြစ်မြောက်ရေး ကော်မတီဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးကျော်မြင့်က “ပြည်သူလူထုလျှောက်ဆိုမှုနဲ့ သွန်းလုပ်ခဲ့တာသိန်း ၁၃၀ ကုန်ကျပါတယ်။ ပင်လုံစာချုပ်ကိုင်ရုပ်တုကို သွန်းလုပ်ရတဲ့ အကြောင်းရင်းက မြန်မာနိုင်ငံမှာ ပင်လုံစာချုပ် ကိုင်ဆောင်တဲ့ ကြေးသွန်းရုပ်ဂြားတယ်။ ဗိုလ်ချုပ်လုံပုဂ္ဂိုလ်မျိုးရဲ့ တိုင်းပြည်ချစ်စိတ်နဲ့ ကိုယ်ကျင့်

### ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးဝင်းသိန်း ငကျီးကျေးရွာ၌ ဒေသခံပြည်သူများနှင့် တွေ့ဆုံ

မိုးညို ဖေဖော်ဝါရီ ၇

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးဝင်းသိန်းသည် ဖေဖော်ဝါရီ ၆ ရက် နံနက် ၉ နာရီက မိုးညိုမြို့နယ် ငကျီးကျေးရွာ၌ ဒေသခံပြည်သူများနှင့် တွေ့ဆုံသည်။

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်က ယနေ့ခေတ်အခါသည် ပြုပြင်ပြောင်းလဲရေးအချိန်ကာလတစ်ခုကို ရောက်ရှိလာခဲ့ပြီး မတူညီချက်များကို ပေါင်းစုပြီး အတူယှဉ်တွဲ နေထိုင်လုပ်ကိုင်ကြခြင်းဖြင့် တစ်ဦးနှင့်တစ်ဦး၊ တစ်ဖွဲ့နှင့်တစ်ဖွဲ့ ယုံကြည်မှုများ ပိုမိုရရှိလာကာ ငြိမ်းချမ်းသော လူ့အဖွဲ့အစည်းတစ်ရပ်ကို တည်ဆောက်ပေးနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် သက်ဆိုင်ရာဌာနဆိုင်ရာများက အိမ်ထောင်စုစာရင်းပုံစံ(၆၆) နှင့် နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ရရှိရေး ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိသည့် အခြေအနေကိုလည်းကောင်း၊ ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်ရောဂါ ဖြစ်ပွားနေမှုနှင့် ကြိုတင်ကာကွယ်ရမည့် အချက်များကို လည်းကောင်း၊ ယာဉ်စည်းကမ်း၊ လမ်းစည်းကမ်း၊ သက်ငယ်မုဒိမ်းနှင့် တစ်လင်တစ်မယား ဥပဒေတို့ကိုလည်းကောင်း အသီးသီးရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

ယင်းနောက် တက်ရောက်လာသူများ၏တင်ပြချက်များကို တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်က ဌာနဆိုင်ရာများနှင့် ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်း ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ **တင်စိုး(ပဲခူး)**

### တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးမြင့်မောင် ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာပေးအပ်ပွဲ တက်ရောက်

ထားဝယ် ဖေဖော်ဝါရီ ၇

၂၀၁၉ ခုနှစ် ဇူလိုင်လမှ ဒီဇင်ဘာလအထိ သစ္စာစိစစ်ချက်ဖြင့် အိမ်ထောင်စုလူဦးရေစာရင်းနှင့် နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြားများ အလေးအနက်ထားဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြသည့် ဝန်ထမ်းများနှင့် မြို့နယ်ဦးစီးမှူးများအား ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာပေးအပ်သည့် အခမ်းအနားကို ဖေဖော်ဝါရီ ၆ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီက တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး ထားဝယ်မြို့ မြို့တော်ခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။ တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးမြင့်မောင်က ဒေသခံ

ပြည်သူများအနေဖြင့် အလုပ်အကိုင်မပျက်ကုန်ကျ စရိတ်မပါဘဲ အိမ်ထောင်စု လူဦးရေစာရင်းနှင့် နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြားများ လက်ဝယ်ရရှိကြောင်း၊ ဝန်ထမ်းများအနေဖြင့် ကြိုတွေ့ရသည့် အခက်အခဲများအပေါ် စေတနာထား၍ကြိုးစားလုပ်ဆောင်မှုကြောင့် ယခုကဲ့သို့အောင်မြင်မှုရရှိသည်ကို တွေ့ရကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဆိုင်ရာ တိုင်းဒေသကြီးဦးစီးမှူး ဦးရဲရင့်သိန်းက သစ္စာစိစစ်ချက်ဖြင့် အိမ်ထောင်စုလူဦးရေစာရင်း

နှင့် နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြားလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှုနှင့်ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်က မြို့နယ်အလိုက် လုပ်ငန်းစွမ်းဆောင်ရည်ဂုဏ်ပြုဆုများ ချီးမြှင့်ပြီး တာဝန်ရှိသူများက တစ်ဦးချင်းစီအလိုက် လုပ်ငန်းစွမ်းဆောင်ရည်ဂုဏ်ပြုဆုနှင့် လုပ်ငန်းအောင်မြင်ရန် ကြိုးကြပ်ကွပ်ကဲ ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြသည့် တိုင်းဒေသကြီး/ခရိုင် ဦးစီးမှူးများအလိုက် အရာထမ်းများအား ဂုဏ်ပြုဆုများ ချီးမြှင့်သည်။ **ထားဝယ်(ခရိုင်ပြန်/ဆက်)**

### ရောဂါတိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးလှမိုးအောင် လွှတ်တော်ရုံးသစ်ဖွင့်ပွဲ တက်ရောက်



ပုသိမ် ဖေဖော်ဝါရီ ၇

ရောဂါတိုင်းဒေသကြီး ပုသိမ်မြို့တွင် တိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော်ရုံး အဆောက်အအုံသစ်ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ဖေဖော်ဝါရီ ၆ ရက် နံနက်ပိုင်းက အဆိုပါအဆောက်အအုံ သစ်ရုံးရှေ့၌ ကျင်းပသည်။

ရောဂါတိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးလှမိုးအောင်၊ တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးအောင်ကျော်ခိုင်တို့က ဖဲကြိုးဖြတ်ဖွင့်လှစ်ပေးပြီး တာဝန်ရှိသူများနှင့်အတူ လွှတ်တော်ရုံးကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုကြသည်။

ထို့နောက် တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးအောင်ကျော်ခိုင်နှင့် တာဝန်ရှိသူများက ပါဝင်ကူညီဆောင်ရွက်ခဲ့ကြသော တိုင်းဒေသကြီးအဆင့်ဌာနဆိုင်ရာများ၊ တည်ဆောက်ရေးကုမ္ပဏီများ၊ တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်လွှတ်တော်များမှ တက်ရောက်လာကြသူများအား ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာနှင့် လက်ဆောင်ပစ္စည်းများ ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ **မောင်မောင်မြင့်၊ ဝင်းကြိုင်၊ စိုးမင်းဦး (ပြန်/ဆက်)**

### မိုးနှောင်းချည်မျှင်ရှည်ဝါနှင့် နေကြာစိုက်ခင်းသို့လေ့လာ

ထီးလင်း ဖေဖော်ဝါရီ ၇

ဂန့်ဂေါခရိုင် ထီးလင်းမြို့နယ် တောင်သူ ၁၂၂ ဦးတို့သည် ဖေဖော်ဝါရီ ၆ ရက် နံနက် ၉ နာရီက ထီးလင်းမြို့နယ် ထန်းပင်ကုန်းကျေးရွာ ကွင်းအမှတ် (၂၁၃) တွင် စိုက်ပျိုးထားသည့် ချည်မျှင်ရှည်ဝါနှင့် နေကြာစိုက်ခင်းသို့ သွားရောက်လေ့လာကြသည်။

မြို့နယ်စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနဦးစီးအရာရှိဦးခင်ဦးက စိုက်ပျိုးဖြစ်ထွန်းမှုအခြေအနေကိုရှင်းလင်းဆွေးနွေးသည်။ ထီးလင်းမြို့နယ်တွင် ချည်မျှင်ရှည်ဝါငွေချည် (၉) ကို ၂၂ ဧက စမ်းသပ်စိုက်ပျိုးထားပြီး ရေဆင်း(၁) စပ်မျိုးနေကြာကို စိုက်ဧက ၃၀၀ စိုက်ပျိုးထားသည်။

စိန်ကျော်

















Great Wall International Co.,Ltd မှ

ဦးတင်မောင်တက္ကသိုလ် ပညာသင်ဆုလျှောက်လွှာများခေါ်ယူခြင်း

တက္ကသိုလ်ဝင်တန်းစာမေးပွဲကို ထူးချွန်စွာအောင်မြင်ပြီး မိသားစုစီးပွားရေးအရ ပညာဆက်လက်သင်ကြားရန် အခက်အခဲရှိကြသော ကျောင်းသူ၊ ကျောင်းသားများကို ၂၀၁၅ ခုနှစ်မှ ၂၀၁၉ ခုနှစ်ထိ စုစုပေါင်း ကျောင်းသူ၊ ကျောင်းသား (၄၇၄၆)ဦး ရွေးချယ်ချီးမြှင့်ခဲ့ပြီး၊ ဘွဲ့ရရှိပြီးသော ကျောင်းသူ၊ ကျောင်းသား (၁၉၄၅) ဦးရှိပြီးဖြစ်ပါသည်။

၂၀၁၉-၂၀၂၀ ပညာသင်နှစ် ပထမနှစ်တွင် တက်ရောက်နေကြသော အောက်ဖော်ပြပါ တက္ကသိုလ်များမှ ကျောင်းသူ၊ ကျောင်းသားများသည် ဦးတင်မောင်တက္ကသိုလ် ပညာသင်ဆုချီးမြှင့်ရေးကော်မတီသို့ ပညာသင်ဆုလျှောက်ထားနိုင်ပါသည်။ လျှောက်လွှာပုံစံနှင့် ပူးတွဲပါရှိရမည့် အချက်အလက်များကို သက်ဆိုင်ရာတက္ကသိုလ်အသီးသီးရှိ ကျောင်းရုံးများတွင် စုံစမ်းရယူနိုင်ပါသည်။

- (၁) ဆေးတက္ကသိုလ် (၂) နည်းပညာတက္ကသိုလ် (၃) ကွန်ပျူတာတက္ကသိုလ်
(၄) သစ်တောနှင့် ပတ်ဝန်းကျင်ဆိုင်ရာတက္ကသိုလ် (၅) ရေဆင်းစိုက်ပျိုးရေးတက္ကသိုလ် (၆) တိုင်းရင်းဆေးတက္ကသိုလ်
လျှောက်လွှာများကို ၉-၄-၂၀၂၀ ရက်နေ့ နောက်ဆုံးထားပြီး အောက်ဖော်ပြပါ လိပ်စာသို့ ပေးပို့လျှောက်ထား ရပါမည်။

ဦးတင်မောင်တက္ကသိုလ်ပညာသင်ဆုချီးမြှင့်ရေးကော်မတီ
၃၁ လမ်း၊ ၇၇ x ၇၈ လမ်းကြား၊ ချမ်းအေးသာစံမြို့နယ်၊ မန္တလေးမြို့၊
ဖုန်း ၀၂-၄၀၆၁၆၅၁၊ ၀၉-၂၆၅၃၈၉၅၁

မှတ်ချက် - ပညာသင်ဆုချီးမြှင့်ရန် ကျင့်သုံးရမည့် ကိစ္စရပ်များ၊ ကျောင်းသားများသည် မိမိတို့နှင့်သက်ဆိုင်ရာ ပြည်နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးရုံးများတွင် စုံစမ်းလျှောက်ထားနိုင်ပါသည်။

Success Language Academy advertisement with course schedules for English speaking, writing, grammar, and IELTS preparation.

စားသောက်ဆိုင် ရောင်းမည်... ၀၉ ၄၂၇၀၂၀၅, ၀၉ ၅၀၆၄၄၇၃

ဒေါ်မဂ်လာ အိမ်ပြောင်း/ရွှေလုပ်ငန်း... ၀၉၄၂၈၇၇၃၃၀၀, ၀၉၄၂၈၇၇၃၃၅၅

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းအများသိစေရန်ကြေညာခြင်း... အမှတ် (၁၂၅)၊ ကမ္ဘာ့အေးတူရေးလမ်း၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့။

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြေညာခြင်း... အမှတ် (၁၂၅)၊ ကမ္ဘာ့အေးတူရေးလမ်း၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့။

ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်... ခင်မောင်ဌေး (B.Sc., H.G.P., R.L.) အမှတ် (၁၂၅) ဝ-ထပ်၊ ၄၁-လမ်း၊ ရန်ကင်းမြို့။

သိန်းသန်းဆက် အိမ်ပြောင်း/ရွှေလုပ်ငန်း... ၀၉-၄၄၀၃၉၀၅၅၈, ၀၉-၇၈၄၁၀၉၁၁၆

ပျောက်ဆုံးကြောင်း ကျွန်ုပ်တို့ Soe Min Thu Co., Ltd... ၀၉ ၉၅၅၁၀၀၀၄၁

သမီးအဖြစ်မှ စွန့်လွှတ်ခြင်း ရန်ကင်းမြို့၊ ရွှေပြည်သာ... အိမ်သုံးသင်းရီ

Table with 8 columns: No., Name, Address, and other details for the Great Wall International Co., Ltd.



**HITACHI**  
Inspire the Next

*Hitachi Social Innovation is*

# POWERING GOOD

We all have the power to do good and work hard to find solutions to the challenges we face. In that same spirit, Hitachi is collaborating with a variety of partners to accelerate Social Innovation by integrating digital technology with our expertise in infrastructure. Together, let's make our society safer, smarter and healthier.

<https://social-innovation.hitachi/>



See how we're powering good around the world

Hitachi Social Innovation

<https://social-innovation.hitachi/>







# ဒုတိယသမ္မတ ဦးမြင့်ဆွေ ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကော်မတီ၏ (၁၂)ကြိမ်မြောက် အစည်းအဝေးသို့ တက်ရောက်အမှာစကားပြောကြား

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၇  
ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ကော်မတီ၏ (၁၂)ကြိမ်မြောက် အစည်းအဝေးနှင့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ လုပ်ကိုင်ရန် လွယ်ကူမှုတိုးတက်ရေး လုပ်ငန်းအဖွဲ့တို့၏ လုပ်ငန်းညှိနှိုင်း အစည်းအဝေးကို ယနေ့ နံနက် ၉ နာရီခွဲတွင် နေပြည်တော်ရှိ စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပရာ ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယသမ္မတ ဦးမြင့်ဆွေ တက်ရောက်အမှာစကား ပြောကြားသည်။



ဒုတိယသမ္မတ ဦးမြင့်ဆွေ ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကော်မတီ၏ (၁၂)ကြိမ်မြောက် အစည်းအဝေးနှင့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများလုပ်ကိုင်ရန်လွယ်ကူမှု တိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းအဖွဲ့တို့၏ လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးတွင် အမှာစကားပြောကြားစဉ်။

တက်ရောက်  
အစည်းအဝေးသို့ ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကော်မတီ ဒုတိယ ဥက္ကဋ္ဌ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာ သန်းမြင့်၊ ကော်မတီအဖွဲ့ဝင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများဖြစ်ကြသည့် စာမျက်နှာ ၇ ကော်လံ ၁ သို့ \*

# ဒုတိယသမ္မတ ဦးဟင်နရီဗန်ထီးယူ ကိုရီးယားသမ္မတနိုင်ငံမှ ပြန်လည်ရောက်ရှိ



ရန်ကုန် ဖေဖော်ဝါရီ ၇  
ကိုရီးယားသမ္မတနိုင်ငံ ဆိုးလ်မြို့၌ ကျင်းပသည့် ငြိမ်းချမ်းရေး၊ လုံခြုံရေးနှင့် လူသား ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုဆိုင်ရာ ကမ္ဘာ့ထိပ်သီးအစည်းအဝေးသို့ တက်ရောက်ခဲ့သည့် ဒုတိယသမ္မတ ဦးဟင်နရီဗန်ထီးယူသည် ယနေ့ ဒေသစံတော်ချိန် နံနက် ၁ နာရီ မိနစ် ၅၀ တွင် မော်တော်ယာဉ်များဖြင့် ခေတ္တတည်းခိုသည့် Lotte Hotel Seoul မှ အင်ဆန်းအပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ လေဆိပ်သို့ရောက်ရှိကြရာ ကိုရီးယားသမ္မတနိုင်ငံဆိုင်ရာ မြန်မာသံအမတ်ကြီး ဦးသန့်စင်၊ UPF ၏ အာရှပစိဖိတ်ဒေသဆိုင်ရာ ဥက္ကဋ္ဌ Mr. Ek Nath Dhakal ၊ သံရုံးဝန်ထမ်းများနှင့် မိသားစုဝင်များက ပို့ဆောင်နှုတ်ဆက်ကြ သည်။  
ယင်းနောက် ဒုတိယသမ္မတနှင့်အဖွဲ့သည် နံနက် ၅ နာရီ မိနစ် ၅၀ တွင် ရန်ကုန် မြို့သို့ ပြန်လည်ရောက်ရှိရာ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးဖိုးမင်းသိန်း၊ ရန်ကုန်မြို့တော်ဝန် ဦးမောင်မောင်စိုး၊ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ကိုရီးယားသမ္မတနိုင်ငံ သံရုံးမှ တာဝန်ရှိသူများက ရန်ကုန်အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ်၌ ကြိုဆိုနှုတ်ဆက် ကြသည်။

သတင်းစဉ်  
**ကြိုဆိုနှုတ်ဆက်**  
ဒုတိယသမ္မတ ဦးဟင်နရီဗန်ထီးယူနှင့်အဖွဲ့အား ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးဖိုးမင်းသိန်းနှင့် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ကိုရီးယားသမ္မတနိုင်ငံ သံရုံးမှ တာဝန်ရှိသူများက ရန်ကုန်အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ်၌ ကြိုဆိုနှုတ်ဆက် ကြစဉ်။

### MNL အမှတ်ပေးပြိုင်ပွဲ ဘောလုံးပွဲစဉ် တိုက်ရိုက်ထုတ်လွှင့်ပြသမည်

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၇  
၂၀၂၀ ရာသီ Myanmar National League(MNL)အမှတ်ပေးပြိုင်ပွဲ ပွဲစဉ်(၅) ပွဲစဉ်များအနက် ဇွဲကပင်ယူနိုက်တက် FC အသင်းနှင့် စစ်ကိုင်းယူနိုက်တက် FC အသင်းတို့သည် ဖေဖော်ဝါရီ ၈ ရက် ညနေ ၄ နာရီတွင် ရန်ကုန်မြို့ရှိ သုဝဏ္ဏအားကစားကွင်း၌ ယှဉ်ပြိုင်ကစားကြမည်ဖြစ်သည်။  
အဆိုပါ ဘောလုံးပွဲစဉ်ကို မြန်မာ့ရုပ်မြင်သံကြား(MRTV)နှင့် MRTV Sports Channel တို့တွင် ယင်းနေ့ ဖွန်းလွဲ ၃ နာရီခွဲမှ စတင်ပြီး တိုက်ရိုက်(Live) ထုတ်လွှင့်ပြသပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

### ကြေးမုံ ယနေ့ဖတ်စရာ

အဆင့်မြင့် အယ်လ်ဒိုင်ဒါခေါင်းဆောင် သေဆုံးကြောင်း ထရမ်အတည်ပြု စာမျက်နှာ » ၁၃

---

မန်ယူအသင်းက ကွင်းလယ်ကစားသမား ပေါ့ဘာကို ပေါင်သန်း ၁၅၀ ဖြင့် ရောင်းချရန် အသင့်ရှိနေ စာမျက်နှာ » ၂၀



## ရူးနာဝေဒနာရှင်များအတွက်...

# Joint Soother<sup>®</sup>

with MOBILI-FLEX<sup>™</sup>

## Puritan's Pride

healthy choices for healthy living

**"6 In 1" FORMULA**

- Glucosamine
- Chondroitin
- MSM
- Collagen
- Citrus Bioflavonoid
- Boswellia







## သွေးချင်းတို့ရဲ့ပွဲတော်ဆီ (၂၀၂၀) ပွဲတော်ကို ကျိုက္ကဆံအားကစားကွင်း၌ ကျင်းပခဲ့မှုမြင်ကွင်းများ



မြန်မာနိုင်ငံတိုင်းရင်းသားလုပ်ငန်းရှင်များအသင်းက ကြီးမှူး၍ ကယားတိုင်းရင်းသား လုပ်ငန်းရှင်အသင်း၊ တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများရေးရာဝန်ကြီးဌာန၊ စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်း ရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့တို့ ပူးပေါင်းပါဝင် ပံ့ပိုး သည့် သွေးချင်းတို့ရဲ့ပွဲတော်ဆီ (၂၀၂၀) ပွဲတော်ကို ဖေဖော်ဝါရီ ၁ ရက်မှ ၇ ရက်အထိ ရန်ကုန်မြို့၊ ကျိုက္ကဆံအားကစားကွင်း၌ ကျင်းပခဲ့သည်။

### တန်ဖိုးထားတတ်စေရန် ရည်ရွယ်

နိုင်ငံအတွင်း ငြိမ်းချမ်းရေးကို အထောက်အကူပြုနိုင်ရန်၊ ချစ်ခင်ရင်းနှီးစွာ ပေါင်းစည်း နေထိုင်နိုင်ရန်၊ မြန်မာနိုင်ငံ၏ တောတောင်ရေမြေအလှနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဓလေ့ထုံးစံများကို တန်ဖိုးထားထိန်းသိမ်းတတ်စေရန် စသည့်ရည်ရွယ်ချက်များဖြင့် ကျင်းပခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

သွေးချင်းတို့ရဲ့ပွဲတော်ဆီ (၂၀၂၀)ပွဲတော်ကို ရန်ကုန်မြို့၊ ကျိုက္ကဆံအားကစားကွင်း၌ပင် ၂၀၁၉ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီ ၂၅ ရက်မှ ၃၁ ရက်အထိ ပထမအကြိမ်အဖြစ် ကချင်ရိုးရာ မနောအကပွဲတော်ဖြင့် စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ ကျင်းပခဲ့ပြီး ယခုဒုတိယအကြိမ်တွင် ကယား ရိုးရာတံခွန်တိုင် အကပွဲတော်ဖြင့် စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ ကျင်းပခဲ့သည်။

### ဖော်ထုတ်ပြသနိုင်

သွေးချင်းတို့ရဲ့ပွဲတော်ဆီ (၂၀၂၀)ပွဲတော်ကို ကျင်းပပေးခြင်းဖြင့် တိုင်းရင်းသားညီအစ်ကို မောင်နှမများက မိမိတို့၏ ရိုးရာဝတ်စားဆင်ယင်ထုံးပွဲ မှုများ၊ ဓလေ့ထုံးစံများကို ဖော်ထုတ် ပြသခွင့်ရကြသလို မိမိတို့ဒေသရှိ သဘာဝကုန်ပစ္စည်းပေးထားသည့် ရေမြေတောတောင်အလှအပ များကို ဖော်ထုတ်ပြသနိုင်ခဲ့ကြသည်။

အထူးကဏ္ဍစာမျက်နှာ ၈ သို့ »



**ကချင်**  
ကချင် တိုင်းရင်းသားရိုးရာ ယဉ်ကျေးမှုပြခန်း၌ လေ့လာသူများ။

**ကယား**  
ကယားတိုင်းရင်းသား ရိုးရာ ယဉ်ကျေးမှုပြခန်းတွင် ပြသထားသည့် အသုံး အဆောင် ပစ္စည်းများ။



**ကရင်**  
ကရင် တိုင်းရင်း သားရိုးရာ ယဉ် ကျေး မှုပြခန်းတွင် လာရောက် ကြည့် ရှုသူများဖြင့် စည် ကား။



**ချင်း**  
ချင်း တိုင်း ရင်းသား ရိုးရာ ယဉ်ကျေးမှု ပြခန်း ရှိ ချင်းရိုးရာ ချည်ထည် လုပ်ငန်း တွင် လာရောက် ကြည့်ရှုသူများဖြင့် စည်ကားလျက်ရှိ သည်ကို တွေ့ ရစဉ်။

**ဗမာ**  
ဗမာတိုင်း ရင်း သားရိုးရာ ယဉ် ကျေး မှု ပြခန်း တွင် ပြသထား သည့် ဒေသ ထွက် ပစ္စည်း များ။



**မွန်**  
မွန်တိုင်းရင်း သား ရိုးရာ ယဉ်ကျေးမှု ပြခန်း တွင် ပြသ ထား သည့် ကျောက်စာများ။



သတင်းဆောင်းပါး-နေနေ၊ ဓာတ်ပုံ-မင်းသစ်(MNA)၊ တင်စိုး(မြန်မာ့အလင်း)

**အထူးကဏ္ဍစာမျက်နှာ ၁ မှ »»**

မိမိတို့ဒေသထွက် ရိုးရာအဝတ်အထည်များ၊ ဒေသထွက်ကုန် စသည်တို့ကို နိုင်ငံတကာ ဈေးကွက်သို့ တင်ပို့နိုင်မှု၊ တိုင်းရင်းသားလူငယ်လူရွယ်များ၏ အလုပ်အကိုင် အခွင့်အလမ်း များ ပိုမိုရရှိလာမှုစသည့်အခွင့်အရေးများစွာရရှိလာခြင်းနှင့်အတူ တစ်နေရာတည်းတွင် တိုင်းရင်းသား လူမျိုးများ၏ ရိုးရာဝတ်စားဆင်ယင်ထုံးစံ၊ အစားအသောက်များနှင့် လူမှုဘဝနေထိုင်မှုများကို တိုင်းရင်းသားအချင်းချင်းသိရှိလေ့လာနိုင်ပြီး တိုင်းရင်းသားစည်း လုံးညီညွတ်မှုနှင့် ချစ်ကြည် ရင်းနှီးမှုကိုပိုမိုခိုင်ကျည်လာမှုကို ဖော်ကျူးသည့်ပွဲတော်လည်း ဖြစ်သည်။

**ကြိုးပမ်းဖော်ဆောင်**

ထို့ပြင် တိုင်းရင်းသားလူမျိုးတစ်မျိုး၏ အမြတ်တနိုးထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်လာခဲ့ကြ သော ယဉ်ကျေးမှုလေ့ထုံးတမ်းအစဉ်အလာများကို အခြားတိုင်းရင်းသားလူမျိုးများက သိရှိနားလည်ပြီး တန်ဖိုးထားကာ အပြန်အလှန် ယဉ်ကျေးမှုဖလှယ်ခြင်းဖြင့် ချစ်ကြည် ရင်းနှီးမှုကို တိုးပွားလာမည်ဖြစ်သည်။ ထိုသို့ တိုင်းရင်းသားအချင်းချင်း ချစ်ကြည်စွာ ပေါင်းစည်း နေထိုင်လာခြင်းဖြင့် တစ်ဦးအပေါ်တစ်ဦး သံသယကင်းစွာနားလည်မှု၊ ယုံကြည်မှု များတည် ဆောက်ကာ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး၊ ချစ်ကြည်ရေး၊ ငြိမ်းချမ်းရေးတို့အတွက် ဒီမိုကရေစီ ဖက်ဒရယ် ပြည်ထောင်စုကြီးကို စိတ်တူကိုယ်တူ ကြိုးပမ်းဖော်ဆောင်နိုင်မည်ဖြစ်ပေသည်။

**အေးအတူပူအမျှ အတူတကွ နေထိုင်**

သို့ပါ၍ တိုင်းရင်းသားပြည်သူများကလည်း မိမိတို့၏ ရိုးရာအမွေအနှစ် များကို လက်ဆင့် ကမ်းထိန်းသိမ်းကာ ဒေသထွက်ကုန်များ ဈေးကွက်မြှင့်တင်ရေး၊ ခရီးသွားကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေးတို့ကို တိုးမြှင့်ဆောင်ရွက်ရင်း ရှေးပဝေသဏီကတည်းက ညီရင်း အစ်ကိုမောင်နှမ များသဖွယ် တစ်မြေတည်းနေ တစ်ရေတည်းသောက် အေးအတူပူအမျှ အတူတကွ နေထိုင် လာခဲ့ကြသည့် သမိုင်းသက်သေကို အခွန်ရှည်အောင် ထိန်းသိမ်းကြရမည်ဖြစ်သည်။

မြန်မာနိုင်ငံအတွင်း မှီတင်းနေထိုင်ကြသည့် တိုင်းရင်းသားများသည် မည်သည့် နေရာဒေသတွင် နေထိုင်သည်ဖြစ်စေ ပြည်ထောင်စု၏ သွေးသားရင်းချာများ၊ ပြည်ထောင်စု၏ နှလုံးသားများဖြစ်ရာ တိုင်းရင်းသားအားလုံးက ပြည်ထောင်စုစိတ်ဓာတ် အရင်းတည် ပြီး မရှိအတူ ရှိအတူ အေးအတူ ပူအမျှ အတူတကွ လက်တွဲကာ အေးချမ်းသာယာသည့် ဒီမိုကရေစီ ဖက်ဒရယ်ပြည်ထောင်စုကြီး တစ်ဖက်တစ်လမ်းမှ ဝိုင်းဝန်းကြိုးပမ်းဖော်ဆောင်စေလိုကြောင်း တိုက်တွန်းရေးသားလိုက်ရပါသည်။

**ရခိုင်**

ရခိုင် တိုင်းရင်းသား ရိုးရာ ယဉ်ကျေးမှု ပြခန်းတွင် ပြသထားသည့် အသုံးအဆောင် ပစ္စည်းများ။



**ရှမ်း**

ရှမ်းတိုင်းရင်းသား ရိုးရာယဉ်ကျေးမှု ပြခန်းတွင် ပြသထားသည့် ဒေသထွက် ပစ္စည်းများ။

**ကိုးကန့်**

ကိုးကန့်ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရ ဒေသ ရိုးရာယဉ်ကျေးမှု ပြခန်းတွင် ပြသထားသည့် အသုံးအဆောင် ပစ္စည်းများ။

**ပအိုဝ်း**

ပအိုဝ်းတိုင်းရင်းသား ရိုးရာယဉ်ကျေး မှု ပြခန်းတွင် ပြသထားသည့် ဒေသထွက် ပစ္စည်းများ။



**ဓန**

ဓနကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ ရိုးရာ ယဉ်ကျေးမှုပြခန်းရှေ့တွင် တိုင်းရင်း သားများ ပျော်ရွှင်စွာဆင်နွှဲစဉ်။



**“ဝ”**

“ဝ” တိုင်းရင်းသား ရိုးရာယဉ်ကျေးမှု ပြခန်းတွင် ပြသထားသည့် အသုံးအဆောင် ပစ္စည်းများ။



**နဂ**

နဂကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ ရိုးရာယဉ်ကျေးမှု ပြခန်းတွင် ပြသထားသည့် အသုံးအဆောင်ပစ္စည်းများ။

**ဖိတ်ခေါ်ပါသည်**

ပြည်ထောင်စုမြန်မာနိုင်ငံအတွင်း မှီတင်းနေထိုင်ကြသော တိုင်းရင်းသားတို့၏ အထင်ကရနေရာများ၊ စာပေယဉ်ကျေးမှုများ၊ ဘာသာစကား၊ ပုံပြင်၊ ရိုးရာဓလေ့၊ အသုံးအဆောင်၊ ရိုးရာအစားအစာ စသည်ဖြင့် တိုင်းရင်းသားတို့နှင့် စပ်ဆိုင်သောအကြောင်းအရာများကို ကြေးမုံသတင်းစာတွင် တိုင်းရင်းသားရေးရာကဏ္ဍအနေဖြင့် အပတ်စဉ်ဖော်ပြသွားမည်ဖြစ်ရာ ဆောင်းပါး၊ သတင်းဓာတ်ပုံများ၊ စာမူများကို [mirrormyosathit@gmail.com](mailto:mirrormyosathit@gmail.com) သို့ ပေးပို့နိုင်ပါရန် **[စာတည်း]**









